
Rada Powiatu Nyskiego 
Sesja Rady Powiatu 

Protokół nr III/2024 

III Sesja w dniu 28 czerwca 2024  
Obrady rozpoczęto 28 czerwca 2024 o godz. 08:30, a zakończono o godz. 13:30 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 24 członków. 

Obecni: 

1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Grażyna Bortniczuk 
4. Joanna Burska 
5. Joanna Czarnecka 
6. Jarosław Figiel 
7. Ewa Gruszka 
8. Piotr Janczar 
9. Tomasz Jazienicki 
10. Henryk Kamiński 
11. Jacek Kanarski 
12. Zbigniew Karnaś 

13. Artur Kloryga 
14. Danuta Korzeniowska 
15. Bożena Lewińska 
16. Agnieszka Miler 
17. Paweł Nakonieczny 
18. Teresa Nosal 
19. Daniel Palimąka 
20. Grzegorz Samborski 
21. Ireneusz Szafraniec 
22. Przemysław Tetłak 
23. Damian Wylężek 
24. Janusz Zapiór 

1. Piotr Bobak – nieobecny. 
 
1. Sprawy organizacyjne, 
 
a) otwarcie posiedzenia, 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Jacek Kanarski otworzył III sesję Rady Powiatu w Nysie. Przywitał 
radnych oraz pozostałe osoby uczestniczące w obradach.  
 
b) stwierdzenie kworum, 
 
Po sprawdzeniu kworum oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 24 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne do uznania obrad 
za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1).  
 
c) przyjęcie protokołu z I sesji, 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu z I sesji, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, 
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 
Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 



Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (1) 
Grzegorz Samborski 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
Rada przyjęła protokół  z I sesji. 
 
d) przyjęcie protokołu z II sesji, 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu z II sesji, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, 
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 
Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
Rada przyjęła protokół  z II sesji. 
 
2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 
 
Starosta – Daniel Palimąka poinformował, że od dzisiejszej sesji w tym punkcie oprócz 
sprawozdania z działalności Zarządu będzie przedkładał kalendarium ze wszystkich spotkań, 
które członkowie Zarządu odbywali wraz z krótka informację czego one dotyczyły  
(załącznik nr 3).  
 
Radna Joanna Burska odnosząc się do sprawozdania z działalności Zarządu poprosiła  
o informację dotyczącą zmian w regulaminie organizacyjnym Starostwa Powiatowego. Spytała 
czy zmiany te wiążą się z jakimiś dodatkowymi kosztami, czy będą zatrudniane nowe osoby. 
 
W następnej kolejności poprosiła o wyjaśnienia czego dotyczyły zmiany w budżecie dokonane 
przez Zarząd na posiedzeniu w dniu 16 maja br.  
 
Zapytała również jakie zmiany wprowadzono w uchwale w sprawie „Programu współpracy 
Powiatu Nyskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność użytku publicznego na 2024 roku”.  
 
Starosta Daniel Palimąka odnośnie zmian w regulaminie organizacyjnym wyjaśnił, że Zarząd ma 
zamiar wprowadzić nową gałąź działalności dla samorządu powiatowego, której praktycznie nie 
było, a mianowicie chcą szerzej współpracować z organizacjami pozarządowymi i te organizacje 
wspierać. Dlatego też powstał wydział, który dzisiaj nazywa się Wydział Zdrowia, Polityki 



Społecznej i Dialogu Obywatelskiego. Pod tym elementem dialogu obywatelskiego kryje się chęć 
ogłaszania konkursów dla organizacji pozarządowych, dla Ochotniczych Straży Pożarnych, dla 
LZS-ów, a także partycypowanie obywateli w funkcjonowaniu czy też w sprawowaniu władzy 
nad swoim własnym powiatem, a mianowicie budżet obywatelski. Ten budżet obywatelski ma 
być wprowadzony w przyszłym roku. Natomiast pierwszy konkurs ma być ogłoszony jeszcze  
w tym roku na doposażenie ochotniczych straży pożarnych. 
Ponadto został utworzony Wydział Promocji, Przedsiębiorczości i Rynku Pracy, który ma za 
zadanie wspomagać przedsiębiorczość i samozatrudnienie na szerszym i wyższym poziomie.  
Jeśli chodzi o zmiany personalne, to w Wydziałach tych będą zatrudnieni dotychczasowi 
pracownicy Starostwa, nie będzie osób z zewnątrz. Naczelnikiem Wydziału Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Dialogu Obywatelskiego została osoba, która przez lata zdobywała wiedzę  
i doświadczenie w Starostwie Powiatowym. Nie jest to osoba z zewnątrz, nie jest to osoba  
z przypadku, jest to bardzo konkretna, fachowa osoba. Natomiast w przypadku rozszerzenia 
działalności Wydziału Promocji też nie nastąpiła zmiana na stanowisku Naczelnika. 
Dodatkowo powstał Referat do spraw polityki informacyjnej, który ma za zadanie nie tylko 
przekazywać informacje na zewnątrz, o tym, co Powiat robi ale umożliwić też radnym dostęp do 
niezbędnej wiedzy, informacji. Dodatkowo utworzenie tego referatu ma poprawić politykę 
informacyjną między Starostwem a jednostkami organizacyjnymi.  
 
Naczelnik Wydziału Finansowo-Budżetowego – Aleksandra Bogucka  odpowiadając na temat 
zmian w budżecie wyjaśniła, że najważniejsze z nich dotyczyły przyjęcia i rozdysponowania 
dotacji na:  
 domy pomocy społecznej w wysokości prawie 250.000 zł, 
 zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie dla PCPR-u w wysokości  

30.000 zł,  
 na pomoc dla cudzoziemców, są to środki z Funduszu Pomocy Obywatelom Ukrainy  

w wysokości 58.000 zł,  
 na kartę Polaka w wysokości prawie 30.000 zł.  
 
Radna Joanna Burska zwróciła uwagę, że Starosta powiedział, że nie był rozpisany żaden 
konkurs, że posiłkuje się pracownikami. Zaznaczyła, że szanuję i docenia pracowników, bo 
pracowała z nimi ponad pięć i pół roku i nie ma do tego żadnych obiekcji. Natomiast z tego co jej 
wiadomo, był ogłoszony konkurs na naczelnika czy na kierownika wydziału zarządzania 
kryzysowego o czym Starosta nie powiedział.  
 
Starosta D. Palimąka odparł, że mówił o tych wydziałach, które powstały. Natomiast zarządzanie 
kryzysowe było jest i będzie. Był zatrudniony naczelnik, a teraz będzie kierownik. Oczywiście 
taki konkurs został rozpisany. Procedura konkursowa się zakończyła, ale nie została jeszcze 
zawarta umowa o pracę. 
 
Radna Joanna Burska  poprosiła jeszcze o informacje na temat zmian budżetowych, które miały 
miejsce na posiedzeniu Zarządu w dniu 20 czerwca.  
 
Starosta D. Palimąka odparł, że dotyczyły one przesunięcia wydatków na promocję. Zarząd chce 
wspierać nasze kluby, podobnie jak poprzedni Zarząd. Nie będzie to jednak kwota tak duża, jak 
w poprzednich latach. 
  
3. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady i jego zastępców, 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Jacek Kanarski wyjaśnił, że bieżący punkt jest nowością. Ma on na 
celu zapewnienie większej przejrzystości informowania radnych o bieżącej działalności 
Przewodniczącego oraz jego zastępców. W ramach tego krótkiego sprawozdania 
Przewodniczący będzie regularnie przedstawiał informacje na temat swojej aktywności  
w Radzie Powiatu. Będzie to podzielone na trzy główne punkty. Pierwszy to spotkania, czyli 



Przewodniczący będzie informował o wszystkich oficjalnych spotkaniach zarówno  
z przedstawicielami innych organów samorządowych, jak i z mieszkańcami oraz organizacjami 
pozarządowymi. Punkt drugi to uroczystości i wydarzenia. Tutaj Przewodniczący będzie 
relacjonował udziały w uroczystościach i wydarzeniach oraz imprezach okolicznościowych,  
w których uczestniczył reprezentując Radę Powiatu. Trzeci punkt będzie dotyczył podjętych 
inicjatyw, które mają na celu rozwój powiatu, poprawę jakości życia mieszkańców oraz 
efektywne funkcjonowanie Rady.  
Stały punkt sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i jego zastępców umożliwi radnym 
bieżące śledzenie działań Przewodniczącego, co zwiększy transparentność funkcjonowania Rady 
oraz umożliwi lepszą współpracę pomiędzy członkami Rady.  
Podsumowując oznajmił, że ten punkt zostanie rozszerzony we wrześniu i wówczas 
Przewodniczący Rady przedstawi informacje obejmującą okres od 6 maja br.  
 
4. Interpelacje i zapytania radnych, 
 
Radna Joanna Burska odczytała interpelację złożoną przez klub Radnych Prawo  
i Sprawiedliwość dotyczącą  udostępniania w BIP protokołów z posiedzenia Zarządu Powiatu  
w Nysie niezwłocznie po ich przyjęciu (załącznik nr 4), 
 
W następnej kolejności radna Joanna Burska złożyła interpelacje dotyczące: 
-  działania aptek w dni świąteczne oraz w porach nocnych w powiecie nyskim (załącznik nr 5), 
- podwyżek ustawowych od 1 lipca br. da personelu medycznego w ZOZ w Nysie i SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach (załącznik nr 6), 
- pisemnego stanowiska Zarządu w sprawie planowanej budowy biogazowni  
w Domaszkowicach w gminie Nysa (załącznik nr 7),  
- sponsoringu Klubu Stal Nysa w najbliższym sezonie oraz stanowiska członka Zarządu  
Cz. Biłobrana w przedmiotowej sprawie (załącznik nr 8), 
- podjętych przez Zarząd działań w sprawie remontów dróg powiatowych w Białowieży, ulicy 
Długosza i ulicy Mazowiecka w Nysie (załącznik nr 9). 
 
Starosta D. Palimąka odpowiadając Pani J. Burskiej stwierdził, że poprzedni Zarząd nie 
publikował protokołów. 
Jeśli chodzi o apteki to rozmawiał zarówno z dyrektorem naszego szpitala oraz Panią dyrektor  
B. Cyganiuk z NFZ. Pewne zapisy w nowym prawie farmaceutycznym nie są do końca precyzyjne, 
dlatego Pani dyrektor NFZ-u pomoże nam w tym, abyśmy uruchomili aptekę, która będzie być 
może w strukturze naszego ZOZ-u. Nie mamy jeszcze w tej chwili tutaj jasnego stanowiska, ale 
do września zostanie ona wypracowana. 
Co do biogazowi odparł, że ani Starosta ani Zarząd nie są kompetentni w tym zakresie, aby 
zajmować jakiekolwiek stanowisko. Dodał, że będą uczestniczyć w spotkaniu z grupą 
inicjatywną, która protestuje i będą oczywiście na ten temat rozmawiać. Zapewnił, że wszystko 
co leży w kompetencji Starosty i samorządu powiatowego będzie działało zawsze na korzyść 
mieszkańców.  
 
Odnośnie sponsoringu Klubu Stal Nysa stwierdził, że nie ma jeszcze precyzyjnych planów.  
Z chwilą, gdy zostaną podjęte konkretne decyzje, to o tym poinformuje.  
 
W kwestii remontu dróg poinformował, że przygotowywany jest program przebudowy dróg na 
całą kadencję. Będzie się można z nim zapoznać już we wrześniu. Zarząd chce również rozpisać 
przetarg na wykonanie dokumentacji restaurowania naszych nawierzchni na około  
40 kilometrów, tak aby była pewność, że ta dokumentacja przez najbliższe 3-4 lata będzie 
realizowana.  
 
Radny Damian Wylężek spytał czy prace na tych drogach, które dzisiaj są wykonywane, będą 
kontynuowane. Spytał też czy Starosta wie, jaka jest najgorsza droga w powiecie nyskim. 



Starosta D. Palimąka odparł, że prawdopodobnie zna wszystkie drogi powiatu nyskiego. Gdyby 
miał wskazywać najgorszą, to tam, skąd pochodzi były Starosta A. Kruczkiewicz. Jest to droga 
Sowin - Przechód. Są oczywiście też drogi gruntowe w gminie Kamiennik, Łambinowice, 
Otmuchów, które są w strukturze dróg powiatowych i oczywiście to też jest kłopot. 
 
Radny Czesław Biłobran odpowiadając na pytanie radnej J. Burskiej w sprawie sponsorowania 
Klubu Stal Nysa odparł, że czytał dokumenty z poprzedniej kadencji, m.in.  uzasadnienie 
poprzedniego Zarządu, jeśli chodzi o finansowanie Stali Nysa i tak go ono urzekło, że zmienił 
zdanie i będzie za finansowaniem Stali Nysa. 
 
Radny Damian Wylężek spytał ponownie Starostę czy wie jaka jest najgorsza droga w gminie 
Kamiennik. 
 
Starosta D. Palimąka odparł, że droga w Białowieży. Dodał, że na pewno będzie się pochylał 
bardzo mocno nad tym, żeby tę drogę jak najszybciej zrealizować. 
 
Radny Przemysław Tetłak poinformował, że kilka dni temu Rząd ogłosił swoją własną koncepcję 
na budowę Centralnego Portu Komunikacyjnego. W pierwszych wizualizacjach, grafikach, na 
pierwszych dokumentach, które po tym wystąpieniu się pojawiły w mediach, zabrakło szprychy 
nr 8, która miała połączyć Kłodzko z Centralnym Portem Komunikacyjnym i zagwarantować 
mieszkańcom Kłodzka, Paczkowa, Otmuchowa, Nysy i  innych miejscowości połączenie  z tym 
lotniskiem i ze stolicą w granicach trzech godzin. Spytał czy będziemy podejmować działania, bo 
nie wyobraża sobie, byśmy w tej sytuacji nie zareagowali. Na tą chwilę wygląda to w ten sposób, 
że Rząd, który mówił o megalomanii poprzedniego projektu, tak naprawdę wycina ze swojego 
projektu te komponenty, które mają służyć mieszkańcom małych i średnich miejscowości,  
a zapewnia rozwój tylko dużym ośrodkom. Radny stwierdził, że ma nadzieję, że to tylko 
niedoprecyzowanie i liczy, że to połączenie znajdzie się w siatce ostatecznej, że będziemy o to 
zabiegać.  
 
W następnej kolejności spytał czy od momentu otrzymania odpowiedzi w sprawie Domu 
Dziecka coś konkretnego się wydarzyło, czy były jakieś konkretne ustalenia, pomysły na 
zagospodarowanie tego budynku, czy możemy liczyć na to, że Dom Dziecka w Paczkowie 
wkrótce zacznie działać. 
 
W dalszej kolejności radny P. Tetłak złożył interpelację w sprawie utworzenia klasy w Szkole 
Branżowej I stopnia w Paczkowie (załącznik nr 10).  
 
Radny zawnioskował następnie o naprawienie nawierzchni drogi wzdłuż ulicy Sienkiewicza  
w Paczkowie. Poinformował, że na drodze jest spory ubytek, który był przyczyną niegroźnych na 
szczęście kolizji. 
Przy okazji spytał o planowaną inwestycję na ulicy Sienkiewicza. Na jakim jest ona  etapie, jaki 
jest zakres, czy coś będziemy modyfikować, co planujemy w tym zakresie.  
Zwrócił też uwagę na problem dotyczący muru na ulicy Sienkiewicza, który się niebezpiecznie 
nachyla w kierunku jezdni. Poprosił o interwencję w tej sprawie. Zaznaczył jednocześnie, aby nie 
zakończyła się ona rozbiórką tego muru.  
 
Wiceprzewodniczący Jacek Kanarski odnosząc się do wypowiedzi radnego stwierdził, że chyba 
nie oglądał całej konferencji Premiera Tuska. Dodał, że, koncepcja nowego Rządu jest taka,  
że stawiamy na lotniska regionalne, czyli połączenie do Wrocławia, do Katowic. Lotnisko  
w Baranowie ma być budowane, ale nie w takiej megalomanii. Do 2032 roku trzeba przede 
wszystkim zwiększyć flotę do 132 samolotów, aby przewoźnik LOT był przewoźnikiem 
konkurencyjnym w Europie. A co do tych połączeń, stwierdził, że ostateczna decyzja nie zapadła. 
 



Radny Daniel Palimąka odnosząc się do interpelacji radnego P. Tetłaka stwierdził, że Zarząd 
pracuje nad wizją, jeśli chodzi o edukację. W kwestii Zespołu Szkół w Paczkowie Zarząd 
analizuje co może zrobić. W tej chwili do naboru zgłosiło się 10 osób. Dodał, że od początku 
Zarząd mówił, że nie utworzymy tam 24-osobowego oddziału. Powiedzieliśmy jasno, że 
stawiamy sobie barierę 14 osób. I takie sygnały dostał również Naczelnik. Więc idziemy w tym 
kierunku. Jeżeli nazbieramy 14 osób, to obiecujemy, że ten oddział zostanie utworzony. Ale nie 
będziemy robić groteski z dziewięcioma osobami, bo to jest nie fair w stosunku do innych szkół  
i innych oddziałów i do samych dzieci, bo ciężko nawet relacje interpersonalne wśród dzieci  
i postawy jakieś budować w klasie dziewięcio-ośmioosobowej.  
 
Odnośnie Domu Dziecka w Paczkowie Starosta zaznaczył, że Domu Dziecka nie ma. Poprzedni 
Zarząd go zlikwidował, podejmując decyzję o takiej sieci placówek, która jest dzisiaj. Dodał,  
że Zarząd przygotowuje się do tego, aby była tam instytucja związana albo z elementami 
opiekuńczymi, albo z elementami związanymi z aktywnością zawodową niepełnosprawnych. 
Trwają zaawansowane dyskusje. W najbliższym czasie planowany jest wyjazd do jedynego  
w województwie ośrodka, który nazywa się Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne.  
Kontynuując dodał, że ciągle są problemy z pieczą zastępczą i brakuje rodzin zastępczych. 
Dlatego Zarząd chce wpierać rodziny zastępcze, które potrzebują wsparcia.  
Zaznaczył, że będzie to kierunek Zarządu, aczkolwiek po rozmowie z Wojewodą jest szansa,  
że uda się uzyskać zgodę na utworzenie nowej placówki, pomimo tego, że nie ma już zgody na 
ich tworzenie.  
Odnośnie ulicy Sienkiewicza Starosta odparł, że radny otrzyma odpowiedź, a reakcja na 
wskazane przez niego ubytki będzie natychmiastowa.  
Odnosząc się do kwestii tzw. „szprychy” CPK stwierdził, że „papier wszystko przyjmie”.  
Ta „szprycha” była tylko na papierze, więc niczego nikt nie zlikwidował. Ona by nie powstała, bo 
nie było zabezpieczenia finansowego w tym zakresie.  
Dodał, że Zarząd będzie podejmował działania, aby Nysa nie była wykluczonym miastem pod 
względem sieci kolejowej. Jesteśmy przed rozmowami z PLK, o remoncie linii kolejowej Nysa-
Brzeg. Tylko remont tej linii może spowodować, że będzie tam możliwość wprowadzenia 
normalnych kursów, normalnych zestawów i będzie osiągany zadowalający czas przejazdu. 
Dodał, że jest również po rozmowie z Marszałkiem Ogłazą w zakresie usprawnienia komunikacji 
na linii Nysa-Opole, która pozostawia wiele do życzenia. Przede wszystkim pod względem 
taboru. Marszałek jest w procedurze zakupu nowych szynobusów i pierwsze, które trafią na 
Opolszczyznę, trafią na tę linię.  
 
Radny P. Tetłak dziękując za odpowiedź stwierdził, że cieszy go szczególnie ta część dotycząca 
Domu Dziecka. Zapewnił, że będzie kibicował i liczy na pomoc, którą ze swojej strony też 
deklaruje. Poprosił też, aby zapraszać go na wszelkiego rodzaju spotkania dotyczące tego 
tematu.  
 
Odnośnie kwestii CPK zwrócił uwagę, że Starosta powiedział, że życzyłby sobie, aby Nysa nie 
była wykluczona kolejowo. Radny stwierdził natomiast, że życzyłby sobie, aby kolejowo nie były 
wykluczone Paczków czy Otmuchów, bo to w tym kierunku zmierza. Cieszy z jednej strony 
skomunikowanie linią kolejową Opole-Nysa i Nysa-Brzeg i jej modernizacja, natomiast 
mieszkańców gminy Paczków, gminy Otmuchów interesuje kwestia przebudowy linii kolejowej 
Kłodzko-Nysa. Dodał że ten odcinek był przeznaczony do elektryfikacji.  
W tym roku miały się rozpocząć prace. Dodał także, że nie satysfakcjonuje go fakt,  
że zyskamy połączenie z lotniskiem we Wrocławiu, bo po pierwsze to nie jest połączenie  
ze stolicą, na które mieszkańcy mogli liczyć, a po drugie, dzisiaj ani Otmuchów, ani Paczków nie 
mają bezpośredniego kolejowego połączenia z lotniskiem tamtejszym i prawdopodobnie się nie 
doczekają. Dlatego jako radny powiatu nyskiego reprezentujący mieszkańców Otmuchowa  
i Paczkowa nie wyobraża sobie, żebyśmy mogli w jakikolwiek sposób odstąpić od tych planów, 
które były zapowiadane przez Rząd i mimo wszystko chciałby, abyśmy wspólnie jako Rada  



z takim apelem chociażby na kolejnej sesji wystąpili, aby tą elektryfikację i rozbudowę linii 
kolejowej Kłodzko-Opole utrzymać. 
 
Radna Pani Joanna Burska stwierdziła, że poczuła się urażona słowami Starosty o tym,  
że poprzednicy zamknęli placówkę w Paczkowie. Oznajmiła, że warunkiem otwarcia nowych 
placówek, 14-osobowych było wygaszenie starej. To było centrum placówek, które znajdowało 
się w Paczkowie. Stwierdziła, że planowano remont obiektu w Paczkowie  
i w Nysie gdzie były straszne warunki. Kontynuując stwierdziła, że ilość dzieci oczekujących na 
przyjecie do placówki stale się zmienia i być może będzie odpowiednia, żeby Wojewoda wyraziła 
zgodę na utworzenie takiej placówki.  
Dodała również, że nie ma chętnych, żeby otworzyć nowe rodziny zastępcze i jak najbardziej 
zgadza się, że trzeba wesprzeć te rodziny, żeby umożliwić dzieciom normalne funkcjonowanie  
i zapewnić im miejsce w tych rodzinach. 
 
Wicestarosta Jolanta Barska zabierając głos stwierdziła, że dziękuje poprzednikom za to,  
że mamy nowe, prawie wspaniałe placówki. Zwróciła jednak uwagę, że w obiektach tych są 
okna, których nie da się otworzyć, a na dodatek w trakcie deszczu przeciekają. Stwierdziła, 
także, że jeśli chodzi o lokalizację, to zrobiłaby to inaczej.  
Kontynuując oznajmiła, że z rozmów jakie odbyła w Regionalnym Ośrodku Polityki Społecznej 
wynika, że były inne propozycje dotyczące reorganizacji placówek opiekuńczo-wychowawczych 
dla powiatu nyskiego.  
Obecnie Zarząd zajmuje się tym, żeby te domy doprowadzić do jak najwyższej funkcjonalności, 
żeby one funkcjonowały jak najlepiej to możliwe, więc co miesiąc zbierane są informacje o tym, 
jakie są usterki, co trzeba naprawić, żeby w ramach gwarancji zostały te wszystkie usterki 
naprawione. A jest ich trochę, bo nie działa rekuperacja, nie działa fotowoltaika. W domu jest 
trzydzieści parę stopni.      
W dalszej części wypowiedzi pani Jolanta Barska zwróciła uwagę, że Zarząd nie jest 
zainteresowany, żeby umieszczać nasze dzieci w naszych placówkach opiekuńczo-
wychowawczych ponieważ utrzymanie miesięczne w takiej placówce kosztuje 9885 zł. To 
musimy zapłacić z naszego budżetu. W związku z tym, Zarząd dołoży wszelkich starań i ma plan 
od września, żeby powstawały rodziny zastępcze. Niestety w poprzedniej kadencji zamknęły się 
rodziny, które przez wiele lat dobrze funkcjonowały.  
Stwierdziła, że faktycznie w Polsce nie są tworzone nowe placówki, choć potrzeba jest ogromna  
i jest duża liczba dzieci oczekujących. Poza tym jest problem z dziećmi do dziesiątego roku życia, 
bo w placówkach opiekuńczo-wychowawczych są przyjmowane dzieci powyżej dziesiątego roku 
życia. W związku z tym Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej będzie musiało z tym 
problemem coś zrobić. Dlatego też prowadzone są rozmowy w Urzędzie Wojewódzkim 
i jesteśmy gotowi stworzyć jeszcze jedną placówkę opiekuńczo-wychowawcą. Myślimy właśnie 
o tej lokalizacji w Paczkowie. Czy to się uda, czy się nie uda nie wiadomo, ale zgłosiliśmy akces, 
że jesteśmy gotowi. Jesteśmy największym powiatem w województwie opolskim i w związku  
z tym potrzeby mamy w tym zakresie ogromne i mamy też sporo dzieci poza naszym powiatem, 
umieszczonych w innych placówkach, czy też rodzinach zastępczych 
 
Radna Joanna Burska odnosząc się do wystąpienia przedmówczyni stwierdziła, że pierwszy raz 
słyszy, żeby były jakieś inne propozycje co do sieci placówek. Być może Pani Dyrektor 
wypowiedziałaby się w tej kwestii. Zwróciła też uwagę, że wysokie koszty utrzymania dziecka  
w placówce związane są z tym, że są to nowe placówki i do kosztów ich utrzymania były 
dokładane różnego rodzaju koszty związane z zakupami, z obsługą.  
Jeżeli chodzi o remonty, stwierdziła, że przykro jej z tego powodu, że przeciekają szyby. 
Widocznie firma źle zamontowała okna. Czasami zdarzają się takie niedociągnięcia przy 
budowach. Podsumowując poprosiła, aby pani Dyrektor S. Sadowska-Klimas wyjaśniła  
z czego wynikają tak wysokie koszty umieszczania dzieci w placówkach.   
 



Starosta Daniel Palimąka zwrócił uwagę, że jesteśmy w punkcie interpelacje i zapytania,  
a tymczasem odbywa się dyskusja w jednym punkcie. Stwierdził, że radna otrzyma odpowiedź 
na piśmie i Pani dyrektor nie będzie dziś niczego wyjaśniać.  
Co do polityki społecznej, to Pani Wicestarosta będzie prezentowała przygotowaną przez Zarząd 
koncepcję na całe pięć lat. Wtedy będzie można nad tym dowoli podyskutować.  
 
Radny Artur Kloryga złożył interpelację dotyczącą braku wynagrodzenia nauczycieli za 
planowane godziny ponadwymiarowe spędzane na zawodach sportowych, olimpiadach 
szkolnych oraz wycieczkach szkolnych (załącznik nr 11). 
  
Starosta Daniel Palimąka odparł, że Zarząd w tej sprawie robił bardzo dużo. Natomiast jest to 
problem ogólnopolski. Dodał, że nie będziemy czekać na odgórne rozwiązania i Zarząd 
przygotowuje projekt uchwały Rady w sprawie zmiany regulaminu, bo przy obecnym 
regulaminie nie ma możliwości inaczej tego interpretować. Natomiast na najbliższej sesji na 
pewno zostaną zaproponowane zmiany regulaminowe.  
 
Radny Zbigniew Karnaś złożył zapytanie dotyczącą reprezentowania powiatu nyskiego na 
imprezach i uroczystościach przez pana Piotra Piekarskiego oraz jego udziału w radzie 
nadzorczej PKS w Nysie (załącznik nr 12).  
 
Starosta Daniel Palimąka odparł, że w obu wyżej wymienionych imprezach Powiat  
był reprezentowany przez członka Zarządu Pana Macieja Krzysika, a nie przez Pana Piotra 
Piekarskiego. To, kogo LZS czy inna organizacja zaprasza to ich sprawa. To, że wśród tych osób 
jest Piotr Piekarski, to miło. Pan Piotr Piekarski uczestniczy w życiu społecznym miasta i chwała 
mu za to. Natomiast co do sprawy jego udziału w Radzie Nadzorczej PKS Starosta zapewnił, że 
radny otrzyma odpowiedź na piśmie.  
 
Radny Paweł Nakonieczny spytał ile jest dokumentacji projektowych, które w tej chwili są 
wykonane przez Powiat Nyski, jaka jest wartość realizacji tych projektów, które oczekują na 
wykonanie, jaka jest ich ważność. Zdaniem radnego będzie to determinowało przede wszystkim 
zasadność projektowania wszystkich pozostałych projektów, o których wspomniał Starosta. 
Dodał, że nie chciałby, żeby Powiat Nyski tworzył dokumentację na początku każdej kadencji, 
aby każdy Zarząd chciał rozpoczynać jakąś tam swoją politykę. Jest ciągłość władzy.  
W samorządzie, w rządzie, wszędzie. Jeżeli gdzieś tam kiedyś w przeszłości zostało 
postanowione, że jakieś drogi będą realizowane i na te drogi są projekty, są dokumentacje 
projektowe, to marnotrawstwem byłoby nie zrealizowanie tych projektów, a przystąpienie do 
opracowania nowych. Opracowanie nowych projektów wiąże się z tym, że ważność 
dokumentacji projektowej jest określona. Jeżeli my będziemy chcieli realizować samą 
dokumentację, nie mając pokrycia finansowego dla wcześniej zrobionych dokumentacji, 
narażamy się na ryzyko przeterminowania tych dokumentacji, które powstaną. Oczywiście 
mieszkańcy będą się cieszyć, bo będą zapewnienia, że skoro już jest dokumentacja, to  
w przyszłości będziemy mieli drogę, ale to jest oszukiwanie samych siebie, oszukiwanie 
mieszkańców, a nie chciałbym, żeby Rada Powiatu takie decyzje musiała podjąć. 
 
Starosta Daniel Palimąka odparł, że Zarząd zastał puste półki. Jest jedna dokumentacja na 
przebudowę drogi Hajduki - Stary Las - Nowy Las. W tej chwili tworzymy dwie na to, żeby pilnie 
złożyć do naboru wrześniowego odnośnie przebudowy ścieżek pieszo-rowerowych  
i tak naprawdę będziemy na styku, żeby móc to wszystko przygotować. Natomiast  
patrząc, co robił poprzedni Zarząd na drogach powiatowych, gdzie były pieniądze na 
nawierzchnię to, aby nie czynić kuriozalnych sytuacji, że musimy szybko działać, bo nie mamy 
dokumentacji, musimy zrobić 900 metrów i zostaje 200 metrów z dziurami, to chcemy być na to 
gotowi przez najbliższe lata. Dlatego mówimy o takiej dokumentacji, z której będziemy mogli 
korzystać do różnych naborów, które będą miały miejsce.  
 



Joanna Burska odnosząc się do kwestii kosztów w placówkach opiekuńczo-wychowawczych 
zwróciła uwagę, że ze sprawozdania rocznego z wykonania budżetu za 2023 rok, wynika,  
że koszty placówek nie wynoszą 9 tys. zł, lecz 6.800 zł.  
 
Wicestarosta Jolanta Barska odparła, że poprzedni Zarząd wystąpił z wyliczeniem stawki do 
Wojewody. Stawkę tę wyliczono na podstawie wydatków w 2023 roku i jest ona ustalona dla 
placówki opiekuńczo-wychowawczej w Nysie w kwocie 9885 złotych. 
 
Radny P. Tetłak stwierdził, że nie zgadza się z wypowiedzią Starosty odnośnie braku 
dokumentacji projektowych. Zaznaczył, że z tego co mu wiadomo gotowa jest dokumentacja 
przebudowy ulicy Sienkiewicza w Paczkowie w ograniczonym zakresie. Jest ona realizowana  
w zakresie budowy jednego ronda, bo na to udało się pozyskać dofinansowanie. Natomiast  
z tego co mu wiadomo, została przygotowana dokumentacja przy udziale finansowym gminy 
Paczków w kwocie 100 000 zł, obejmująca przebudowę całej ulicy Sienkiewicza z wymianą 
nawierzchni, przebudową nawierzchni, budową chodników, budową nowego oświetlenia  
i budową dwóch rond. Więc ta dokumentacja jest i możemy działać.  
 
Radny P. Nakonieczny stwierdził, że chciałby rozszerzyć swoje pytanie nie tylko o projekty 
„pułkowniki”, ale o projekty, które są realizowane w etapach. Zaznaczył, że faktycznie  
w samorządach jest taka praktyka, że robi się coś w kilkunastu etapach. Jako przykład wskazał 
remont Alei Wojska Polskiego. Jeżeli w Powiecie są takie same praktyki, są takie ulice 
Sienkiewicza w Paczkowie i inne ulice w powiecie, to prosi o ujęcie w tym wykazie również 
takich inwestycji, które mają na przykład zakończony pierwszy etap, który jest dziesięcioma 
procentami całości, żeby to było też wyjaśnione. Zdaniem radnego nie należy traktować 
pierwszego etapu, czy tam 60% drogi jako zrealizowanego zadania, tylko lecz jako zadania, które 
czeka na realizację dalej. 
 
Wicestarosta Jolanta Barska wręczyła radnej J. Burskiej zarządzenie 4/2024 Starosty Nyskiego  
z dnia 23 stycznia 2024 r. podpisane przez Starostę Andrzeja Kruczkiewicza opublikowane  
w Dzienniku Urzędowym Województwa Opolskiego z 29 stycznia 2024. Zaznaczyła, że zgodnie  
z tym zarządzeniem koszt utrzymania dziecka w placówce opiekuńczo-wychowawczej w Nysie 
przy ul. Unii Lubelskiej wynosi 9889,95 zł w placówce w Otmuchowie 8149,80 zł, w placówce  
w Korfantowie 6166,93 zł w placówce w Nysie przy ul. Unii Lubelskiej (stara placówka) 6642 zł.  
 
Radny Damian Wyleżek poinformował, że przed chwilą otrzymał zdjęcie od jednego  
z mieszkańców powiatu nyskiego z sugestią, aby zapytać Starostę czy ma wiedzę na temat 
uchodźców, którzy są na tą chwilę w powiecie nyskim. Nie chodzi o uchodźców z Ukrainy. 
Chodzi o ich liczbę. Czy Starosta posiada takie dane.  
 
Starosta Daniel Palimąka odparł, że każdy taki sygnał będzie traktował poważnie. Dodał,  
że za chwile zapyta Panią Komendant i poprosi inne służby, które mogą mieć z tym związek  
o jakąś informację. Dodał, że ma nadzieję, że skoro radny to zgłasza, to mówi to bardzo 
poważnie, bo służby mają bardzo dużo pracy i powinny zajmować się tym, co ma powagę. Dodał, 
że informacja ta będzie niezwłocznie weryfikowana.  
 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu do dokonania czynności w zakresie 
podróży służbowych dla przewodniczącego Rady Powiatu w Nysie (załącznik nr 13 do 
protokołu), 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Jacek Kanarski spytał czy ktoś ma uwagi, zapytania do projektu 
uchwały. Wobec ich braku poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
 



Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu do 
dokonania czynności w zakresie podróży służbowych dla przewodniczącego Rady Powiatu  
w Nysie 
  
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, 
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 
Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
b) zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji środowiska i rozwoju 
obszarów wiejskich Rady Powiatu w Nysie (załącznik nr 14), 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Jacek Kanarski spytał czy ktoś ma uwagi, zapytania do projektu 
uchwały. Wobec ich braku poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu 
osobowego komisji środowiska i rozwoju obszarów wiejskich Rady Powiatu w Nysie, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, 
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 
Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
c) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Nyskiego (załącznik nr 15), 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Jacek Kanarski spytał czy ktoś ma uwagi, zapytania do projektu 
uchwały. Wobec ich braku poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 
Powiatu Nyskiego, 



 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa 
Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena 
Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz 
Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (1) 
Paweł Nakonieczny 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Joanna Burska, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
d) przyznania odznaczenia „Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR” 
(załącznik nr 16), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania odznaczenia „Honorowy Order Zasług dla 
Powiatu Nyskiego PROMEREOR”,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, 
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 
Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
e) przyznania odznaczenia „Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR” 
(załącznik nr 17), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania odznaczenia „Honorowy Order Zasług dla 
Powiatu Nyskiego PROMEREOR”.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 



 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, 
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta 
Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Ireneusz Szafraniec, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (3) 
Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Przemysław Tetłak 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Paweł Nakonieczny 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
f) przyznania odznaczenia „Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR” 
(załącznik nr 18), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania odznaczenia „Honorowy Order Zasług dla 
Powiatu Nyskiego PROMEREOR”.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr 
Janczar, Tomasz Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka 
Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (4) 
Joanna Burska, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Ewa Gruszka, Przemysław Tetłak 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Paweł Nakonieczny 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 



g) udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii Podwyższenia Krzyża Świętego w Niwnicy 
dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane (załącznik nr 19), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii Podwyższenia 
Krzyża Świętego w Niwnicy dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, 
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 
Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, 
Janusz Zapiór 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Paweł Nakonieczny, Damian Wylężek 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
h) udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii Nawiedzenie NMP w Ścinawie Małej dotacji na 
prace konserwatorskie i roboty budowlane (załącznik nr 20), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii Nawiedzenie 
NMP w Ścinawie Małej dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, 
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 
Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
i) zmiany uchwały Nr LVI/469/2024 Rady Powiatu w Nysie z dnia 26 stycznia 2024 r.  
w sprawie powołania Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie (załącznik  
nr 21), 
 
Starosta Daniel Palimąka oznajmił, że jest nowa kadencja i też jest nowe spojrzenie. Dlatego 



Zarząd chciałby zaproponować nowe Rady Społeczne, które będą odzwierciedlały pracę naszej 
Rady, ale też i ciał społecznych. W następnej kolejności zaproponował, aby przewodniczącym 
Rady Społecznej w Nysie pozostał Piotr Bobak, natomiast na przewodniczącego Rady Społecznej 
SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach zaproponował Jacka Kanarskiego. Oznajmił, że ustalając skład 
starano się dobrać go tak, aby faktycznie była różnorodność, ale też aby byli fachowcy w tych 
radach. W składzie osobowym znalazło się również miejsce dla opozycji. Podsumowując 
poprosił o zaakceptowanie tych składów, które zaproponował Zarząd. 
 
Radny Paweł Nakonieczny zwrócił uwagę, że Starosta powiedział o udziale opozycji. Tymczasem 
w składzie Rady Społecznej ZOZ Nysa takiego przedstawiciela rekomendowanego przez Klub 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości nie ma. Dodał, że miał okazję być przez jakiś czas członkiem 
Rady Społecznej ZOZ w Nysie z rekomendacji Wojewody i pamięta, że w składzie tej Rady byli 
przedstawiciele różnych formacji politycznych. Więc jeżeli mówimy o Radach Społecznych, gdzie 
głos społeczeństwa ma być wyrażony, to prosi, aby wziąć też pod uwagę, że Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości jest najliczniejszym Klubem w Radzie Powiatu w Nysie. Liczy on dziesięciu 
przedstawicieli. To są głosy mieszkańców i te głosy mieszkańców absolutnie w tym kształcie nie 
będą mogły być reprezentowane. 
 
Starosta Daniel Palimąka odparł, że zasiada w Radzie Powiatu od 2006 roku i tylko zupełnym 
przypadkiem się stało, że poprzedni Zarząd przegrał głosowania i opozycja weszła do tych Rad 
Społecznych pod koniec kadencji. Dodał, że faktycznie takie praktyki są stosowane, np.  
w Sejmiku, gdzie w każdej Radzie Społecznej opozycja ma też swoich przedstawicieli. Dodał,  
że ma nadzieję, że do tego dojdziemy. Na początku nich będzie dobrym gestem to, że jest taka 
sytuacja w SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach.  
 
Ponieważ nikt więcej nie zgłosił się do dyskusji Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowania.  
 
Głosowano w sprawie: 
odwołania ze składu Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie przedstawiciela Rady 
Powiatu w Nysie Pani Joanny Burskiej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz Jazienicki, Jacek 
Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec 
 
PRZECIW (11) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Artur Kloryga, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada odwołała ze składu Rady Społecznej radną Joannę Burską.   
 
Głosowano w sprawie: 
odwołania ze składu Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie przedstawiciela Rady 
Powiatu w Nysie Pana Damiana Wylężka.  
 
Wyniki głosowania 



ZA: 13, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz Jazienicki, Jacek 
Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec 
 
PRZECIW (11) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Artur Kloryga, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada odwołała ze składu Rady Społecznej radnego Damiana Wylężka. 
 
Starosta Daniel Palimąka na przewodniczącego Rady Społecznej ZOZ w Nysie zgłosił Piotra 
Bobaka, natomiast na członków Jolantę Barską i Tomasza Jazienickiego. Dodał, że kandydaci 
wyrazili zgodę na piśmie (załącznik nr 21a i b, nr 21 c i d).  
 
Wiceprzewodniczący Rady J. Kanarski spytał czy są inne kandydatury. Wobec ich braku 
zarządził głosowanie w sprawie zamknięcia listy kandydatów.  
 
Głosowano w sprawie: 
zamknięcia listy kandydatów.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr 
Janczar, Tomasz Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka 
Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (5) 
Joanna Burska, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Damian Wylężek 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Ewa Gruszka, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada zdecydowała o zamknięciu listy kandydatów. 
 
Głosowano w sprawie: 
powołania do składu Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie przedstawiciela Rady 
Powiatu w Nysie Pani Jolanty Barskiej 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz Jazienicki, Jacek 
Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (7) 
Joanna Burska, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Przemysław 
Tetłak, Damian Wylężek 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Grażyna Bortniczuk, Ewa Gruszka, Paweł Nakonieczny 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada powołała do składu Rady Społecznej radną Jolantę Barską. 
 
Głosowano w sprawie: 
powołania do składu Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie przedstawiciela Rady 
Powiatu w Nysie Pana Tomasza Jazienickiego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz Jazienicki, Jacek 
Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (5) 
Joanna Burska, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Grażyna Bortniczuk, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Paweł Nakonieczny 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada powołała do składu Rady Społecznej radnego Tomasza 
Jazienickiego.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr LVI/469/2024 Rady Powiatu  
w Nysie z dnia 26 stycznia 2024 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Nysie, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 



Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz Jazienicki, Jacek 
Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (9) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Artur 
Kloryga, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Ewa Gruszka 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
j) zmiany Statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 22), 
 
Starosta Daniel Palimąka wyjaśnił, że proponowany projekt uchwały zakłada uporządkowanie 
statutu, w szczególności jeśli chodzi o liczbę dyrektorów. Dyrektor A. Kamiński zadeklarował,  
że będzie również pełnił rolę wicedyrektora do spraw ekonomicznych, finansowych.  
Ponieważ nie zgłoszono uwag, zapytań do przedłożonego projektu uchwały 
Wiceprzewodniczący poddał go pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej  
w Nysie,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, 
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 
Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
k) zmiany uchwały Nr LVI/470/2024 Rady Powiatu w Nysie z dnia 26 stycznia 2024 r.  
w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach (załącznik nr 23), 
 
Głosowano w sprawie: 
odwołania ze składu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach dotychczasowego przewodniczącego Pana Andrzeja 
Kruczkiewicza.  
 
Wyniki głosowania 



ZA: 14, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz Jazienicki, Jacek 
Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (9) 
Joanna Burska, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, 
Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Grażyna Bortniczuk 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
W wyniku głosowania Rada odwołała Pana Andrzeja Kruczkiewicza ze składu Rady Społecznej 
SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. 
 
Głosowano w sprawie: 
odwołania ze składu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach przedstawiciela Rady Powiatu w Nysie Pani Grażyny 
Bortniczuk.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, 
Tomasz Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec 
 
PRZECIW (8) 
Joanna Burska, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Paweł 
Nakonieczny, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Ewa Gruszka, Janusz Zapiór 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada odwołała Panią Grażynę Bortniczuk ze składu Rady Społecznej  
SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. 
 
Głosowano w sprawie: 
odwołania ze składu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach przedstawiciela Rady Powiatu w Nysie Pana 
Szymona Bilińskiego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, 
Tomasz Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (7) 
Joanna Burska, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Paweł Nakonieczny, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Ewa Gruszka, Artur Kloryga 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada odwołała Pana Szymona Bilińskiego ze składu Rady Społecznej  
SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. 
 
Starosta Daniel Palimąka na przewodniczącego Rady Społecznej SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach wskazał Jacka Kanarskiego, natomiast na członków Ireneusza Szafrańca  
i Macieja Krzysika (oświadczania kandydatów – załącznik nr 23a 23b, nr 23  23d, nr 23e 23f) .  
 
Ponieważ nie zgłoszono więcej kandydatów Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie  
w sprawie zamknięcia listy kandydatów.  
 
Głosowano w sprawie: 
zamknięcia listy kandydatów.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa 
Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Jacek Kanarski, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, 
Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz 
Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (1) 
Henryk Kamiński 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Joanna Burska, Zbigniew Karnaś, Paweł Nakonieczny 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada zdecydowała o zamknięciu listy kandydatów.  
 
Głosowano w sprawie: 



powołania do składu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach przedstawiciela Rady Powiatu w Nysie Pana 
Ireneusza Szafrańca.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, 
Tomasz Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (4) 
Joanna Burska, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Przemysław Tetłak 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Artur Kloryga, Paweł Nakonieczny, Damian Wylężek 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada powołała do składu Rady Społecznej SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach Pana Ireneusza Szafrańca.  
 
Głosowano w sprawie: 
powołania do składu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach przedstawiciela Rady Powiatu w Nysie Pana Macieja 
Krzysika.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz Jazienicki, Jacek 
Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (3) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Zbigniew Karnaś 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Artur Kloryga, Paweł Nakonieczny, Przemysław 
Tetłak, Damian Wylężek 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada powołała do składu Rady Społecznej SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach Pana Macieja Krzysika.  
 
Głosowano w sprawie: 



podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr LVI/470/2024 Rady Powiatu  
w Nysie z dnia 26 stycznia 2024 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach,  
 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz Jazienicki, Jacek 
Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (1) 
Zbigniew Karnaś 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Artur 
Kloryga, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
l) zmiany uchwały Nr LV/449/2023 Rady Powiatu w Nysie z dnia 28 grudnia 2023 r.  
w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
rok 2024” (załącznik nr 24) 
 
Starosta D. Palimąka oznajmił, że podjęcie przedmiotowej uchwały umożliwi przeprowadzenie 
konkursów dla organizacji pozarządowych. Dodał, że odbyły się też konsultacje w tym zakresie  
i będziemy szli w tym kierunku, aby rozwijać społeczeństwo obywatelskie. 
 
Ponieważ nie zgłoszono uwag i zapytań do projektu uchwały Wiceprzewodniczący Rady poddał 
go pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr LV/449/2023 Rady Powiatu  
w Nysie z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu 
Nyskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2024”.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, 
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 
Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór 



 
BRAK GŁOSU (1) 
Zbigniew Karnaś 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
m) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2024 r. (załącznik nr 25), 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych Danuta Korzeniowska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
 
Ponieważ nie zgłoszono uwag i zapytań do projektu uchwały Wiceprzewodniczący Rady poddał 
go pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2024 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa 
Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Artur Kloryga, 
Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, 
Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (2) 
Joanna Burska, Zbigniew Karnaś 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
  
n) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038 (załącznik nr 26), 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych Danuta Korzeniowska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
 
Ponieważ nie zgłoszono uwag i zapytań do projektu uchwały Wiceprzewodniczący Rady poddał 
go pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 
2023-2038,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa 
Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Artur Kloryga, 
Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, 
Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (1) 
Joanna Burska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Zbigniew Karnaś 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
o) wyrażenia zgody na rozwiązanie z radnym stosunku pracy (załącznik nr 27), 
 
Wiceprzewodniczący Rady poprosił radnego Pawła Nakoniecznego o zabranie głosu.  
 
Radny Paweł Nakonieczny zabierając głos przedstawił następujące stanowisko: 
 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, mamy do czynienia z kolejnym 
elementem działalności czystek politycznych, wycinania ludzi związanych z prawem  
i sprawiedliwości z wszystkich możliwych instytucji. Bardzo żałuję, że jako uzasadnienie do 
wniosku, uzasadnienie do projektu uchwały nie został przedstawiony wniosek Wojewody 
Moniki Jurek, która w tym uzasadnieniu tak naprawdę podniosła jedną rzecz, że nie jest to 
związane z pełnieniem mandatu radnego oraz jest konieczne do usprawnienia i poprawy jakości 
pracy jednostki. Do tego uzasadnienia Wojewody Opolskiego chciałem się, Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado odnieść. Jestem Wojewódzkim Inspektorem od ponad 6 lat. 
Wcześniej pracowałem w tej jednostce rok jako zastępca Wojewódzkiego Inspektora. W tym 
czasie dokonałem dwóch przeprowadzek. Jedna się wiązała z tym, że z komercyjnego lokalu 
przeprowadziłem inspekcję do lokali użytkowanych w użyczeniu przez Skarb Państwa, czyli 
przez Wojewodę Opolskiego. co pozwoliło zaoszczędzić tak naprawdę kilkaset tysięcy złotych, 
bo umowa, która była podpisana przez mojego poprzednika była zawarta do roku 2026, więc 
jeszcze by była obowiązująca. To jest jeden ze szczegółów. Usprawniłem i unowocześniłem, tą 
jednostkę wyposażając ją w sprzęt, samochody. Jak przyszedłem do jednostki, inspektorzy 
musieli jeździć na kontrolę, na mediację, środkami komunikacji publicznej, PKS-em, pociągiem. 
Dzisiaj mają do dyspozycji flotę nowych samochodów, z których korzystają. Dzięki temu 
kontrole są wszędzie, nawet w najmniejszych miejscowościach, tam gdzie nie dojeżdżają 
autobusy i pociągi. Zajmuje to mniej czasu, mieszkańcy mogą być chronieni. Inspekcja Handlowa 
jest organem kontroli państwowej, organem, który służy również obywatelom, prowadząc 
mediację, rozwiązując spory konsumenckie. Nie ma żadnych znamion politycznych w swojej 
działalności. Kontroluje w ramach programów kontroli, które są. Trudno mówić, że Wojewoda 
chce poprawy jakości, jeżeli nie zlecił inspekcji Handlowej żadnej kontroli. Wojewoda Opolski 
jest wojewodą od 21 grudnia 2023 roku. Kontrole, które realizuje Wojewódzki Inspektorat 
Inspekcji Handlowej wynikają z planu zleconego i zatwierdzonego przez Prezesa Urzędu 
Ochrony Konkurencji i Konsumentów, a także są kontrolami własnymi wynikającymi z planów 
pracy. Trudno powiedzieć, żeby Wojewoda chciała podnieść w jakikolwiek sposób jakość 
funkcjonowania Inspekcji, jeżeli wszystkie plany, sprawozdania, wnioski zostały zatwierdzane,  



a ostatnio kilka dni temu otrzymałem zatwierdzony przez Wojewodę nowy regulamin 
organizacyjny jednostki. Trudno powiedzieć, żeby Wojewoda chciała poprawy jakości pracy  
w jednostce, skoro inspektorzy z roku na rok osiągają bardzo dobre wyniki kontroli, które  
w skali kraju są wynikami, co najmniej w tej górnej części powyżej połowy. Trudno powiedzieć, 
żeby Wojewoda chciała podnieść jakość pracy jednostki, skoro dochody jednostki przekraczają 
rokrocznie planowane dochody jednostki, a w tym roku pomimo tego, że mamy dopiero  
28 czerwca, mamy już przekroczone dochody zaplanowane i zatwierdzone na rok 2024. Trudno 
zatem powiedzieć, żeby wniosek Wojewody Opolskiego był uzasadniony  
w jakikolwiek sposób niż pozorne, bardzo abstrakcyjne, bardzo lakoniczne i luźne stwierdzenie 
o rzekomej poprawie pracy jednostki. A dlaczego jest polityczny? Jak wspomniałem, Wojewoda 
Opolski jest Wojewodą od 21 grudnia. Ja do 30 kwietnia byłem z mandatu radnym gminy Nysa, 
pełniłem funkcję Przewodniczącego Rady przez dwie kadencje, ponad 9,5 roku. Tu się nic nie 
zmieniło od 1 maja do dzisiejszego dnia. Jeżeli Wojewoda Opolski chciał poprawiać jakość 
jednostki, nic nie stało na przeszkodzie, żeby taki wniosek złożył do Rady Miejskiej w Nysie. Nie 
złożył. Nie złożył go prawdopodobnie nie dlatego, że chciał poprawiać jakość jednostki, ale 
dlatego, że miał świadomość, że będąc Przewodniczącym Rady, ten wniosek przy takim 
uzasadnieniu, przy braku tego uzasadnienia, nie uzyska większości, bo po prostu nie ma tam 
żadnych powodów merytorycznych, żadnych powodów, instytucjonalnych, które mogłyby być 
podstawą do tego, aby Wysoka Rada musiała taką uchwałę podnosić, a uważam, że błędnie 
została wprowadzona przez Przewodniczącego Rady, który w uzasadnieniu swoim napisał,  
że Rada nie ma prawa odmówić. Chcę Państwu przypomnieć, że z ustawy o samorządzie powiatu 
wynika, że każdy radny ma prawo głosu i swobodnie tym głosem decyduje. Wojewoda Opolski, 
który jest jednocześnie organem nadzoru w stosunku do powiatu nyskiego, nie ma prawa 
głosem radnego decydować i dysponować. Od tego są sądy powszechne, gdzie, teraz już są wolne 
sądy, gdzie Wojewoda Opolski w przypadku niezgodzenia się z werdyktem Rady ma prawo 
pójść. Po prostu ma prawo pójść. Nie chcę przeciągać tego wywodu, bo on nie będzie prowadził 
do niczego. Najważniejsze fakty Państwu przedstawiłem. Zapewniam Państwa,  
że jednostka jest prowadzona co najmniej należycie, a w mojej ocenie i w ocenie wielu bardzo 
dobrze. Nie ma zatem przesłanek, które by wymagały i motywowały podniesienie jakości pracy. 
Ale mam też propozycję i wniosek formalny i chcę Państwa troszeczkę uwolnić od tego 
głosowania. Ja sobie zdaję sprawę, że radnym miejskim byłoby trudniej, bo się znaliśmy dobrze, 
bo ja tam byłem długo radnym. Tu jestem dość krótko radnym i co niektórzy z Państwa mnie nie 
znacie, więc dla niektórych jestem no-name'em i podniesienie ręki w tej sprawie może nie być 
żadnym obciążeniem, ale chciałbym Państwa zwolnić z tego ciężaru głosowania w tej sprawie  
i poinformuję tylko, że w dniu wczorajszym w Sekretariacie Wojewody w Opolskim Urzędzie 
Wojewódzkim, mając świadomość, że Wojewoda jest  w pracy, chciałem porozmawiać z Panią 
Wojewodą. Nie miała czasu dla mnie. Złożyłem wniosek o udzielenie urlopu rodzicielskiego na 
podstawie artykułu 182.1d ustawy kodeks pracy, zgodnie z prawem w zachowanych terminach. 
Chciałem Państwu zaznaczyć tylko, że zgodnie z artykułem 177 § 1 w związku z artykułem 69 
kodeksu pracy od dnia złożenia przez pracownika wniosku o udzielenie urlopu rodzicielskiego 
albo jego części do dnia zakończenia tego urlopu pracodawca nie może prowadzić przygotowań 
do wypowiedzenia lub rozwiązania bez wypowiedzenia stosunku pracy z tym pracownikiem 
oraz wypowiedzieć ani rozwiązać stosunku pracy z tym pracownikiem. Ten przepis kodeksu 
pracy został implementowany przez Polskę z dyrektywy unijnej, więc jeżeli chcemy, aby nikt 
nam nie zarzucił łamania praworządności, to nie powinniśmy tej uchwały procedować. Ja 
rozumiem, że sesja odbywająca się o 8.30, to może tam gdzieś jeszcze komunikacja nie 
zadziałała, może Pani Wojewoda się z tym wnioskiem nie zapoznała, ale chcę państwu zwrócić i 
przytoczyć ten przepis z § 107, art. 177 § 1 w związku z artykułem 69 kodeksu pracy zabrania 
pracodawcy prowadzić procedur związanych, zmierzających do zwolnienia pracownika, do 
rozwiązania tych stosunków pracy.  
 
Wiceprzewodniczący Rady J. Kanarski spytał czy zdaniem radnego wniosek Wojewody dotyczy 
funkcji związanej z pełnieniem przez niego mandatu radnego powiatu?  
 



Radny Paweł Nakonieczny odparł, że jego zdaniem ma to związek z wykonywaniem mandatu  
i z prowadzeniem działalności. Jako radny powiatu był zgłoszony jako kandydat na Starostę 
przez Klub Prawa i Sprawiedliwości, a te działania zostały podjęte w właśnie w związku z tym, 
że P. Nakonieczny wychylił się.  
W następnej kolejności radny zgłosił wniosek formalny o zdjęcie projektu uchwały z porządku 
obrad w związku z tym, że nie może być on procedowany w związku z przepisami kodeksu 
pracy, które wcześniej zacytował.  
 
Starosta Daniel Palimąka poprosił o przerwę w obradach.  
 
Wiceprzewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 
 
Radny Paweł Nakonieczny zwrócił uwagę, że złożył wniosek formalny i powinien on być 
procedowany. Spytał jaki jest powód robienia przerwy, skoro wszystko jest jasne.  
 
Wiceprzewodniczący odparł, że konieczne jest wprowadzenie wniosku do systemu.  
 
Radny Paweł Nakonieczny stwierdził, że taka czynność trwa bardzo krótko i nie ma potrzeby 
ogłaszania przerwy. 
 
Wiceprzewodniczący Rady ponownie oznajmił, że ogłasza przerwę w obradach.  
 
Przerwa w obradach  
 
Wiceprzewodniczący J. Kanarski wznowił obrady.  
 
Radny P. Nakonieczny stwierdził, że ma żal do Wiceprzewodniczącego, że zarządził przerwę 
przed głosowaniem, bo to nie jest moment, w którym się zarządza przerwę. Wniosek formalny 
powinien być przegłosowany i dopiero później mogła być przerwa.  
 
W następnej kolejności uzupełniając swoje wystąpienie oznajmił, że urlop rodzicielski, o który 
się zwrócił, jest zaledwie na 9 tygodni, bo taki wynika z ustawy, ale co jest najważniejsze, 
pracodawca nie ma prawa odmówić prawa do tego urlopu. I tak jak powiedział, te przepisy 
obowiązują. Nic nie stoi na przeszkodzie, żeby Rada zdejmując tą uchwałę wróciła do niej po 
zakończeniu urlopu na sesji wrześniowej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał następnie pod głosowanie wniosek formalny o zdjęcie  
z porządku obrad, uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie z radnym stosunku 
pracy. Przed głosowaniem wyjaśnił, że aby wniosek przeszedł potrzebna jest bezwzględna 
większość głosów, czyli trzynaście. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
o zdjęcie projektu uchwały z porządku sesji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk 
Kamiński, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak, Damian 
Wylężek 
 
PRZECIW (13) 



Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Czarnecka, Tomasz Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta 
Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada odrzuciła wniosek radnego P. Nakoniecznego.  
 
Radna Joanna Burska stwierdziła, że nie pamięta, żeby w ogóle w przeszłości miała miejsce taka 
sytuacja, że my radni będziemy decydować i wyrażać zgodę na to, żeby nasz kolega,  
z którym mamy bliskie kontakty, współpracujemy na co dzień stracił prace. Jest to ojciec 
czwórki dzieci. Zdaniem radnej jest to nieetyczne, niemoralne i jej sumienie nie pozwalałoby jej 
w ogóle funkcjonować i codziennie budzić się rano i patrzeć w lustro. Nie mogłaby patrzeć  
w lustro, jakby zagłosowała za tym, pozwolić na to, żeby naszego bliskiego kolegę zwolnić  
z pracy. To jest po prostu nieetyczne, niemoralne i nie wyobraża sobie, żeby kiedykolwiek mogła 
głosować na czymś takim. I to nie patrzę teraz na barwy polityczne, bo my samorządowcy nie 
jesteśmy politykami. Zdarzają się między nami osoby, które bardzo są upolitycznione. ale my nie 
możemy po prostu zgadzać się na to, żebyśmy mieli wpływ i wybierali i głosowali nad czymś 
takim. To jest po prostu niemoralne, nieetyczne i po prostu zgłasza totalny sprzeciw wobec 
takim uchwałom. To jest nasza mała ojczyzna, my dla naszego regionu powinniśmy zrobić 
wszystko. Nieważne, czy jesteśmy z Platformy, czy z PiSu, czy z PSL-u. My mamy dbać o siebie. 
Pan Czesław też był w sytuacji trudnej kiedyś i pomagaliśmy mu wspólnie. W takiej sytuacji 
znalazł się też Grzegorz Samborski. Też moglibyśmy głosować nad takim samym wnioskiem.  
W życiu bym się na to nie zgodziła. Grzegorz został zwolniony, bo był akurat jeden dzień taki,  
że pracodawca znalazł lukę, że mógł go zwolnić z pracy. Został zwolniony dzień przed pierwszą 
sesją i też jest w sytuacji takiej beznadziejnej. Osoba niepełnosprawna, która wszystkie 
pieniądze praktycznie wydaję na różnego rodzaju rehabilitacje w życiu. Nie podpisałaby się, nie 
głosowałaby nad wnioskiem, żeby któryś z radnych jakby miał stracić pracę w życiu, by się na to 
nie zgodziła. To jest niemoralne, nieetyczne i nie zgadza się z tym. 
 
Radny Paweł Nakonieczny stwierdził, że skoro radni nie chcieli skorzystać z „koła 
ratunkowego”, jakie rzucił Radzie, ale też Wojewodzie i ten wniosek mógł być procedowany we 
wrześniu po zakończeniu urlopu, to aby pamiętali o tym, że do tej pory w historii samorządu 
takich przypadków jest naprawdę bardzo niewiele. One lawinowo poszły w roku 2024, gdzie 
przedstawiciele Prawa i Sprawiedliwości, tam gdzie „koalicja 13 grudnia” ma większość, tam te 
uchwały zapadają, ale i tak nie wszędzie.  
Radny zwrócił uwagę, że sytuacja się zmienia, a polityka kopania rowów i nienawiści pomiędzy 
nami nie przynosi dobrych relacji, nie buduje społeczeństwa obywatelskiego na pewno.  
Nie chciałby, żeby uchwała, która jest dzisiaj w porządku obrad w przyszłości ciążyła na 
decyzjach, które gdzieś tam mogłyby zapadać. Zaapelował, aby przemyśleć tę sprawę i nie dać 
się wpuścić w jakąś politykę centralną w samorządzie. Są do tego inne narzędzia. Każdy 
pracodawca ma inne narzędzia, które może zastosować. 
 
Ponieważ nikt więcej nie zgłosił chęci zabrania głosu, Przewodniczący Rady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.   
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie z radnym stosunku 
pracy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz Jazienicki, Jacek 
Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec 
 
PRZECIW (10) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Artur Kloryga, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Janusz Zapiór 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
p) przystąpienia Powiatu Nyskiego do klastra energii pn. Nyski Klaster Energii  
i Wodoru (załącznik nr 28) 
 
Radny Piotr Janczar zwrócił uwagę, że w deklaracji, która jest dołączona do tej uchwały jest 
powiat Nyski i gmina Grodków. Z informacji, które posiada, taki klaster powinien być utworzony 
na terenie jednej gminy, jednego powiatu.  
Radny spytał też skąd do klastra będzie dostarczona energia. 
 
Radny Daniel Palimąka wyjaśnił, że klaster w tej chwili się tworzy. Na razie jest Gmina Grodków, 
ale Gmina Pakosławice i Gmina Łambinowice też planują podjęcie uchwały. Żebyśmy mogli 
mówić o tym, jakie programy badawcze, jakie programy konkretnie będziemy wdrażać na 
naszym terenie, musimy podjąć uchwałę intencyjną, która, nas nic jeszcze nie kosztuje, ale daje 
nam zielone światło do tego, żebyśmy przygotowali właśnie ten koncept, o którym na następnej 
sesji we wrześniu powiemy razem z fachowcami.  
 
Radny Piotr Janczar spytał czy powiat ma jakieś plany budowania stacji wodorowej albo 
pozyskania środków wodorowych, bo w Polsce w tej chwili jest plan rozwoju i na terenie 
województwa opolskiego nie ma takich planów. Stacja wodorowa to jest koszt 15 czy 16 
milionów zł. 
 
Starosta Daniel Palimąka odparł, że jako powiat oczywiście takiej stacji na pewno budować nie 
będziemy. Natomiast np. w Wałbrzychu są pojazdy, które korzystają z wodoru, również do 
odśnieżania ulic, również autobusy i tak naprawdę wodór ma być wypadkową działalności 
partnera tego klastra na terenie jednej z gmin. Natomiast my jako powiat na pewno takiej 
instalacji budować nie będziemy. Dodał, że w szczegółach będzie to pokazane po tym jak 
formalnie do tego przystąpimy.  
 
Przewodnicząca Komisji Środowiska i Rozwoju Obszarów Wiejskich Agnieszka Miler 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Ponieważ nikt więcej nie zabrał głosu Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie przystąpienia Powiatu Nyskiego do klastra energii 
pn. Nyski Klaster Energii i Wodoru.  



 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr Janczar, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena 
Lewińska, Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Ewa Gruszka, Zbigniew Karnaś 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził 15 minut przerwy.  
 
Przerwa 
Wiceprzewodniczący J. Kanarski wznowił obrady.  
 
6. Sprawozdanie finansowe Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie za 2023 r., 
 
a) przedstawienie sprawozdania, 
 
Dyrektor ZOZ w Nysie Artur Kamiński przedstawił sprawozdanie finansowe Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Nysie za 2023 r. (załącznik nr 29), 
  
Starosta Daniel Palimąka oznajmił, że przedstawione sprawozdanie za rok 2023 jest jasne, 
czytelne i pokazuje, że w roku 2023 było bardzo źle oraz, że mamy symptomy tego odwróconego 
trendu. Jest to bardzo pocieszające, ale też musimy być uważni i bardzo ostrożni w ferowaniu 
wyroków, że w szpitalu już pod względem ekonomicznym i finansowym będzie działo się tylko 
dobrze. Nie znamy pewnych założeń i relacji i korelacji pomiędzy tym, co właśnie będzie się 
działo za chwilę, jeśli chodzi o podwyżki, ale też mamy ciągle dynamicznie wzrastające ceny 
energii, ceny leków, ceny wszystkich medykamentów, które są potrzebne. To są oczywiście 
koszty, które bez względu na ich progres będą musiały być ponoszone.  
Kontynuując dodał, że Zarząd pochylił się nad bardzo ciekawym i bardzo mądrym dokumentem 
(audytem), który zlecił poprzedni Zarząd. Należy się w niego wczytywać, należy swoje dokładać i 
należy krok po kroku doprowadzać do tego, żeby szpital po pierwsze był w miarę równoważny 
ekonomicznie i finansowo, bo szpital, jeszcze raz powtarzam, nie ma w swojej idei zarabiać, ma 
tylko leczyć i nie przynosić strat. 
A po drugi, aby o naszych szpitalach zaczęło mówić się dobrze w przestrzeni publicznej, Aby 
zaczęło się mówić w przestrzeni publicznej dobrze i lepiej, to musza być spełnione warunki. Nie 
tylko techniczne, fizyczne, ale również emocjonalne. Zaznaczył, że ma na myśli pewne elementy 
empatii.  
W dalszej kolejności oznajmił, ze Zarząd pochylił się nad tym dokumentem, który był 
przygotowany przez firmę zewnętrzną i wystosował 10 rekomendacji do rozwagi przez dyrekcję 
(załącznik nr 30) Zaznaczył, że to nie są ani nakazy, to nie są sprawy, które my bezwzględnie 
chcemy dziś egzekwować. Chcemy wspólnie się zastanowić, co zrobić, żeby było lepiej. I to nie 
jest ostatnia rekomendacja.  



Po tym, jak zobaczymy, jak podwyżki wpłyną na funkcjonowanie szpitali, po tym, jak kolejne 
rekomendacje przedyskutujemy i przeanalizujemy, na sesji wrześniowej zostaną pokazane nie 
tylko propozycje, ale pewien pomysł na funkcjonowanie szpitala, więcej, na funkcjonowanie 
ochrony zdrowia w powiecie nyskim. Radni dostali do wglądu te rekomendacje do dyskusji  
i teraz czas na to również, żeby, komisja bardzo mocno pochyliła się nad każdym  
z punktów i ma nadzieję, że wypracuje również swoje pomysły.  
Kontynuując oznajmił, że z dokumentu wynika jasno, że możemy spowodować, aby blok 
operacyjny pracował dłużej, więcej, a co za tym idzie, aby kolejki na przykład na endoprotezy 
były krótsze. Mało tego, te procedury związane właśnie z operacjami endoprotez są dobrze 
płatne i są bez limitu. Więc ile zrobimy, tyle nam zostanie zapłacone. Jest to przychód żywej 
gotówki. Natomiast, żeby to się zadziało, to potrzebna jest dobrze funkcjonująca centralna 
sterylizatornia, potrzebne jest usprawnienie funkcjonowania bloku operacyjnego poprzez 
usystematyzowanie pewnej struktury nawet. Bo blok operacyjny, zresztą tutaj mogę nawiązać 
do tego, że potrzeba jest uporządkowania naczelnych dokumentów, takich jak regulamin 
organizacyjny, regulamin pracy, regulamin wynagradzania. To dzisiaj powoduje te pewne 
animozje, które są pomiędzy grupami medycznymi, zresztą wszystkimi pracownikami. To też 
powoduje, że np. niezdefiniowana do końca jest rola naczelnej pielęgniarki względem np. 
pielęgniarek oddziałowych i te wzajemne czasami nachodzenie na siebie kompetencja, czasami 
wykluczanie się powoduje, że ten proces decyzyjności w tym zakresie gdzieś jest bardzo 
zachwiany. Dlatego też, drodzy Państwo, przyjmujemy i wnioskujemy o to do całej Rady. My jako 
Zarząd przyjmujemy sprawozdanie finansowe za rok 2023 z uwagą, że nie był to rok dobry dla 
szpitala nyskiego i rozpoczynamy proces pewnych rekomendacji i wspólnych działań całej Rady 
do tego, aby nasz szpital, jeszcze raz powtarzam, był równoważny finansowo i ekonomicznie, ale 
z drugiej strony był otwarty i przyjazny dla pacjenta. 
 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Ireneusz Szafraniec oznajmił,  
że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z działalności Zespołu Opieki Zdrowotnej  
w Nysie. 
 
c) dyskusja, 
 
Radny Damian Wylężek spytał dyrektora ZOZ jak wygląda prolongata spłaty zobowiązań 
krótkoterminowych, jeżeli chodzi o ZUS, bo z tego co przeczytał wynoszą one o 3 mln zł. Jak ZUS 
podchodzi do tego tematu. 
 
Dyrektor A. Kamiński odparł, że pytanie już jest trochę po czasie. Dotyczy płatności za listopad, 
którego termin zapadalności zapłaty, był w grudniu. Wtedy była rzeczywiście trudna sytuacja  
i były problemy z płynnością finansową. To też był czas, kiedy ZOZ starał się  
o pożyczkę od Rady Powiatu. Został złożony przez ówczesną dyrekcję do ZUS-u wniosek  
o odroczenie, tej płatności. Czekaliśmy do stycznia i minęliśmy okres bilansowy,  
bo okresem bilansowym, jeżeli chodzi o sprawozdanie finansowe, czyli rok sprawozdawczy jest 
31 grudnia. Nie zapłaciliśmy do 31 grudnia czekając na decyzję ZUS-u o odroczenie tej płatności 
2,8 mln zł. W momencie kiedy został dyrektorem wspólnie z dyrekcją i księgową zadecydowali, 
że nie będą dłużej czekać i w styczniu ZUS został zapłacony. Natomiast w bilansie, w związku  
z tym, że on nie został zapłacony w grudniu lecz w styczniu, czyli po okresie bilansowym, musiał 
znaleźć się w sprawozdaniu jako zobowiązanie wymagalne, ale go nie ma. Ono zostało zapłacone 
w styczniu. ZUS za luty, marzec, kwiecień zapłacono w terminie i ma nadzieję, że będzie tak do 
końca roku. 
 
Radny Ireneusz Szafraniec zwrócił uwagę, że niepokoi go punkt 7 zawarty w rekomendacjach to 
znaczy kroki zmierzające do przekształcenia pewnych oddziałów, tak zwanych oddziałów 



deficytowych w pododdziały. Zaznaczył, że rolą radnych jest rozwijanie naszego szpitala, 
powiatowego w Nysie, ale również w Głuchołazach. Dlatego ma nadzieje, że Pan dyrektor będzie 
rozwijał nasze oddziały. Pododdział jest gorzej finansowany, pewne procedury nie będą 
wykonywane, a jak będą, to będą gorzej płatne. Zaapelował, aby znalazł rozwiązanie na 
rozwinięcie urologii i innych oddziałów. Zaznaczył też, że pododdziały również nie mogą  
w danej dziedzinie kształcić specjalistów. Wyraził następnie nadzieję, że Pan dyrektor, Zarząd 
oraz radni, dołożą wszelkich starań, aby zabezpieczyć opiekę lekarską, bo w tym przypadku 
prawdopodobnie chodzi o brak lekarzy specjalistów na tych oddziałach i nie będą myśleć o tym, 
żeby jakikolwiek oddział likwidować.  
 
Starosta Daniel Palimąka odnosząc się do wypowiedzi radnego zwrócił uwagę, że są to 
rekomendacje do dyskusji. W tej rekomendacji jest napisane, że nie ma tylko przekształcenia 
bądź rezygnacji z trybu ostro-dyżurowego. Takie jest zalecenie wynikające z faktów 
ekonomicznych. Natomiast naszą rolą będzie jak my zmienimy statut, bo żeby można było zrobić 
coś z oddziałami potrzebna jest decyzja Rady. Dodał, że nie jest wyrocznią i posiłkuje się 
ekspertami. Dodał, że we wrześniu będziemy jasno to wiedzieli. 
 
Dyrektor – Artur Kamiński stwierdził, że są to rekomendacje od Zarządu, ale wynikające  
z wcześniejszych rozmów i dyrektorami szpitali w Głuchołazach i w Nysie. Zaznaczył, że nie jest 
jego intencją, żeby likwidować oddziały, chociaż szpital powiatowy jest największym szpitalem 
(15 oddziałów) i jeżeli będzie taka sytuacja, że ewentualne przekształcenie któregoś z oddziałów 
w pododdział, nie będzie ograniczać dostępności do usług medycznych dla naszych 
mieszkańców, a będzie to dla nas korzystne finansowo, to jeżeli będzie zgoda kierunkowa 
Zarządu Powiatu, to na pewno będziemy bardzo mocno rozważać, żeby w tym kierunku pójść. 
Więc dwa czynniki, nie ograniczamy dostępności naszych mieszkańców, jeżeli chodzi o dostęp 
do służby zdrowia, ale ma to pewne korzyści finansowe. To są dopiero propozycje, 
rekomendacje na etapie takim, gdzie roboczo, jako dyrekcja szpitala, będzie nimi się tym 
zajmować.  
 
Radny Ireneusz Szafraniec oznajmi, że poruszył ten temat dlatego, że jest w przestrzeni 
publicznej i ten punkt siódmy brzmi niepokojąco. Dlatego chciał wyjaśnić w tym momencie,  
że ani jego celem, ani Komisji Zdrowia nie będzie likwidowanie żadnych oddziałów. 
Przypomniał, że parę lat temu zlikwidowaliśmy jeden z bardzo dobrych oddziałów 
naczyniowych i wiemy, jak się to potoczyło. Potem był pododdziałem i tak dalej. Jeszcze raz 
zaapelował, aby nie dopuścić tego, żeby cokolwiek likwidować, co dzisiaj służy społeczeństwu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Figiel stwierdził na wstępie, że nie jest specjalistą  
w obszarze zdrowia i wypowiada się bardziej jako pacjent. Zaznaczył, że  nie chce oceniać ale 
chciałby podać fakty. W 2019 r. zadłużenie ZOZ w Nysie wynosiło 900 tys. zł a w 2023 r.  
20 mln zł. Wiele działań w ostatnim czasie usprawiedliwia się Covidem, jednak w tym 
przypadku ewidentnie widać, że były problemy z zarządzaniem. Obecna strata 7 mln zł, co 
prawda jest niższa o połowę, ale ten stan tego naszego pacjenta wcale nie jest dobry.  
Kontynuując stwierdził, że cieszy się z rekomendacji zaprezentowanych przez Starostę,  bo  
z punktu widzenia pacjenta, mieszkańca powiatu nyskiego, sytuacja wygląda tak, że wiele osób,  
z którymi rozmawiał, którzy mieli problemy zdrowotne robi wszystko i modli się, żeby nie trafić 
do szpitala nyskiego. Dodał, że nie wie skąd bierze się tak negatywna opinia. Jednak wydaje mu 
się, że cześć z tych negatywnych opinii wynika z sytuacji, na które nie trzeba wcale więcej 
pieniędzy. Może wystarczą jakieś działania organizacyjne, a przede wszystkim postawienie tutaj 
całemu zespołowi trochę innych zadań. Do szpitala trafia osoba w złym stanie fizycznym, w złym 
stanie psychicznym, która cierpi i oprócz tych działań medycznych, zabiegów, leczenia, ta osoba 
potrzebuje też wsparcia psychologicznego, ale także zwykłego zrozumienia i empatii.  
I prawidłowej komunikacji z pacjentem. Zdaniem radnego to jest klucz do tego, żeby to 
nastawienie pacjentów, bo może ono jest niesłuszne uda się zmienić i bardzo apeluje, żeby się 



nad tym zastanowić. Zaznaczył, że nie jest to zarzut, tylko realna ocena, opinia dużej części 
mieszkańców powiatu nyskiego. 
 
Dyrektor – A. Kamiński stwierdził, że bierze na siebie też to, co robili jego poprzednicy.  
Nie chce ich oceniać, bo zrobili wiele dobrego dla nyskiego szpitala. Natomiast tak jak Starosta 
powiedział koncentrujemy się na tym, żeby zrobić wszystko, aby powalczyć o tą empatię 
naszych pracowników szpitalu. Z pośród 950 osób, ponad 700 osób to jest personel medyczny,  
a z ludźmi bywa różnie. Dodał, że nie traktuje tego jako zarzut, natomiast jeżeli mamy wspólnie 
budować dobry wizerunek szpitala, to nie jest dobrze, że publicznie tutaj wypowiadamy się,  
że większość mieszkańców powiatu nyskiego, bardzo krytycznie ocenia nyski szpital. Stwierdził, 
że nie zgadza się kategorycznie z tym stwierdzeniem, bo tak nie jest. Ma wielu znajomych, którzy 
byli w szpitalu i większy odsetek raczej pozytywnie oceniał ten szpital. Takie sformułowania 
jeśli nawet Pan Przewodniczący ma taką ocenę powinny być formułowane poza tym gremium bo 
to nie pomaga w budowaniu dobrego wizerunku szpitala. 
 
Radny Damian Wylężek odnosząc się do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego J. Figa stwierdził, 
że zna wiele pielęgniarek i lekarzy z naszego nyskiego ZOZ-u, pracujących na różnych oddziałach 
i uważa, że empatii im nie brakuje. 
 
Wiceprzewodniczący - Jarosław Figiel odparł, że nie zarzucał nikomu braku empatii, tylko prosił, 
aby ta empatia była większa. Dodał, że podtrzymuje swoją wersję, która nie jest zarzutem. 
Niestety, takie odczucia też są. 
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że jego zdaniem te opinie, nie odnoszą się do samej 
procedury, do ludzi lecz często wynikają z tego, że ludzie nie chcą się leczyć w złych warunkach. 
Dlatego czekają nas duże wyzwania jeśli chodzi o poprawę infrastruktury nyskiego Szpitala. Tam 
się wszystko zaczyna powoli sypać, a szpital przy tym finansowaniu nie będzie sobie w stanie  
z tym poradzić.  
Dodał, że zamiast być szpitalem powiatowym, to mamy ambicje, aby być szpitalem regionalnym  
i takim się staliśmy. Obsługujemy dolnośląskie, śląskie często, inne powiaty, a mówi się o nas 
szpital powiatowy. Dlatego musimy zawalczyć żeby NFZ zaczął nas finansować i postrzegać jako 
„koronę” ochrony medycznej mieszkańców tego regionu. Pacjenci nie będą uciekać do innych 
szpitali kiedy zobaczą, że tu są dobre warunki. 
Kontynuując stwierdził, że jest korzystna tendencja. Jest niewielki deficyt finansowy. Pan 
Starosta negocjuje dzisiaj z NFZ-em, bo tam jest źródło wszelkich problemów i systemowe 
rozwiązania, o których nie my decydujemy, tylko sfera rządowa, Minister Zdrowia. Jeśli tego nie 
zrobimy i nie dostaniemy tej plakietki szpitala regionalnego, to będziemy mieli z tym 
problemem. I rozwijanie się bez końca doprowadzi do zapaści finansowej, nie szpitala, ale 
powiatu, bo nie da się do wszystkiego dopłacać. 
 
d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Nysie za rok obrotowy 2023 (załącznik nr 31). 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Nysie za rok obrotowy 2023. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, 
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 



Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Paweł Nakonieczny 
 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Bobak 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę.  
 
7. Sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach za 2023 r., 
 
a) przedstawienie sprawozdania, 
 
Dyrektor - Artur Grychowski przedstawił sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach (załącznik nr 32). 
 
Starosta D. Palimąka zaprezentował radnym rekomendacje Zarządu dla SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach w celu poprawy sytuacji finansowej (załącznik nr 33).  
 
Zabierając głos zwrócił uwagę, że mamy dwa różne szpitale. Jeden w Nysie wielospecjalistyczny, 
który ma reagować na pierwsze potrzeby, natomiast ten drugi w Głuchołazach, który ma być 
bardziej specjalistyczny w zakresie usług opiekuńczych i usług rehabilitacyjnych.  
Odnosząc się do wypowiedzi radnego I. Szafrańca stwierdził, że nie ma zamiaru likwidacji 
jakiegokolwiek oddziału. W Głuchołazach w najbliższym czasie chcemy, aby powstały dwa 
oddziały. Pierwszy, który ma być wypadkową tego, co tworzy nam demografia, czyli starzejącego 
się społeczeństwa i ich problemów, a drugą pojawiającą się też możliwością  
i sytuacją, którą chcemy wykorzystać, a mianowicie posiadając geriatrę i posiadając 
psychiatrów, chcemy utworzyć psychogeriatrię. Dodał, że rozmawiał już z Panią dyrektor 
opolskiego NFZ, o tym, że jesteśmy gotowi, aby przystąpić do takiego konkursu. I taki konkurs 
niebawem będzie. Druga rzecz, która jest bardzo istotna, otóż nie tylko powiat nyski, ale całe 
województwo cierpi na poważny deficyt rehabilitacji dla kobiet w zakresie incydentów 
onkologicznych związanych z rakiem piersi. Takie procedury za chwilę będą realizowane  
w naszym szpitalu. Dobre relacje Pana dyrektora i jego osobiste z Panem dyrektorem 
Staszewskim z Opolskiego Centrum Onkologii sprawiły, że za chwilę na bazie umowy, pacjentki 
po takich incydentach z onkologii będą przekazywane do Szpitala w Głuchołazach w celu 
rehabilitacji. Są to określone przychody i jest to określone zaspokajanie potrzeb pacjentów. To, 
na co mocno zwróciliśmy uwagę i wczoraj na spotkaniu z dyrektorem wyartykułowaliśmy jako 
Zarząd, że taką piętą achillesową, takim największym kłopotem dla naszego wyniku 
finansowego jest deficyt na oddziale pulmonologii. Aby go zmniejszyć to należy zwiększyć 
poziom kontraktowania na chemioterapię. W tej sprawie będą prowadzone rozmowy z NFZ. 
Zaznaczył, że na całą ujemną część wyniku finansowego szpitala 83% to jest właśnie ten oddział 
pulmonologii. Więc to jest kosmiczne generowanie ujemnego wyniku, kosztem innych 
oddziałów, które funkcjonują lepiej i się domykają. Dlatego Zarząd będzie czynił starania w tym 
kierunku.  
 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 
Przewodniczący Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych Ireneusz Szafraniec oznajmił, że ww. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach.  



 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowską oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja również pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe  
SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach.  
 
c) dyskusja, 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Jacek Kanarski zwrócił uwagę, że mało jest powiatów, gdzie są dwa 
szpitale powiatowe. Dlatego powinniśmy być z tego dumni, że jesteśmy w stanie te dwa szpitale 
utrzymać. Jako osobie pochodzącej z Głuchołaz Szpital w Głuchołazach jest bliski jego sercu, od 
wielu lat. Dlatego cieszy się, że od samego początku Zarząd postawił na ten punkt bardzo 
wyraźnie i robi wszystko wspólnie z dyrektorami, aby kondycja, odbiór społeczny tych szpitali 
był jak najlepszy. Oczywiście życzy z całego serca, by tak było i zachęca by trzymać kciuki, 
pracować w tym kierunku. 
 
d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach za 
rok obrotowy 2023 (załącznik nr 34). 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach za rok 
obrotowy 2023. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, 
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 
Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
NIEOBECNI (2) 
Piotr Bobak, Paweł Nakonieczny 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. 
 
8. Sprawozdanie z działalności Muzeum Powiatowego w Nysie za 2023 r. 
 
a) przedstawienie sprawozdania, 
 
Dyrektor Muzeum Powiatowego w Nysie – Edward Hałajko omówił sprawozdanie  
z działalności jednostki za rok 2023 (załącznik nr 35).  
 
b) opinia Komisji Edukacji Kultury i Promocji oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Promocji – Tomasz Jazienicki oznajmił,  
że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 



Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 
c) dyskusja, 
 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.   
 
d) przyjęcie sprawozdania. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia sprawozdania. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa 
Gruszka, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, 
Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Grzegorz Samborski, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
BRAK GŁOSU (3) 
Joanna Burska, Piotr Janczar, Ireneusz Szafraniec 
 
NIEOBECNI (2) 
Piotr Bobak, Paweł Nakonieczny 
 
W wyniku głosowania Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie.  
 
9. Informacja z działalności PKS w Nysie Sp. z o. o. za 2023 r., 
 
a) przedstawienie sprawozdania, 
 
Członek Zarządu – Maciej Krzysik przedstawił kierunki rozwoju PKS w Nysie, tj. : 
- utworzenie stacji kontroli pojazdów w PKS w Nysie (wykonywanie usług na potrzeby własne 
oraz usług zewnętrznych), 
- utworzenie serwisu ogumienia (wykonywanie usług na potrzeby własne oraz usług 
zewnętrznych), 
- remont myjni samochodowej (wykonywanie usług na potrzeby własne oraz usług 
zewnętrznych), 
- wykonywanie zadań usuwania pojazdów z drogi na parking strzeżony, 
- sukcesywna wymiana taboru autobusowego na nowy, 
- wprowadzenie systemu dynamicznej informacji pasażerskiej, 
- wynajem powierzchni reklamowych, 
- możliwości współpracy z gminami poprzez:  
  a) nabycie udziałów w spółce (właścicielami spółki będą również gminy) 
  b) utworzenie związku powiatowo-gminnego w zakresie organizacji transportu publicznego   
       (przeniesienie zadań Starosty w zakresie organizacji w zakresie publicznego transportu   
       zbiorowego do związku), 
  c)  pozostawienie współpracy w obecnej formie (realizacja umów 3-stronnych z Gminami, 
       pełna kontrola nad Spółką PKS w Nysie przez Powiat Nyski)   
 



W następnej kolejności Prezes – Beata Juralewicz przedstawiła sprawozdanie z działalności PKS 
w Nysie Sp. z o.o. (załącznik nr 36)  
 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 
Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Bożena Lewińska oznajmiła, że ww. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie.  
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie  
 
c) dyskusja 
 
Radny Czesław Pan Biłobran zabierając głos przypomniał na wstępie, że byliśmy pierwszym 
powiatem w Polsce, który dokonał budowy sieci komunikacji, tworząc linie z dopłatami. 
Przyjeżdżali do ludzie z całej Polski, patrząc, jak to zrobiliśmy. Byliśmy wzorem i chciałby, żeby 
było tak dalej. Oznajmił, że jako doradca, członek Zarządu, zwrócił uwagę, Staroście na 
konieczność zbudowania świadomości w samorządach gminnych, że to jest też ich zadanie.  
Dlatego ta zachęta do zmiany formuły na związek albo spółkę spółka powiatowo-gminną, aby 
Gminy zaangażowały się finansowo w poprawę bezpieczeństwa i komfortu podróży.  
W tej chwili PKS ma ok. 20 autobusów, które mają ponad 20 lat i konieczny jest wysiłek, żeby to 
poprawić.  
Kontynuując zwrócił uwagę, że często padają sformułowania, że dopłacamy do PKS-u, co jest 
nieprawdą, bo dopłacamy do linii użyteczności publicznej.  
 
d) przyjęcie informacji. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia informacji. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa 
Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Artur Kloryga, 
Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Zbigniew Karnaś 
 
BRAK GŁOSU (1) 
 
Joanna Burska 
NIEOBECNI (2) 
 
Piotr Bobak, Paweł Nakonieczny 
 
W wyniku głosowania Rada przyjęła przedmiotową informację.  
 



10. Informacja dotycząca oceny zasobów pomocy społecznej w powiecie nyskim  
za 2023 r.: 
 
a) przedstawienie informacji, 
 
Wicestarosta Jolanta Barska przedstawiła informację dotyczącą zasobów pomocy społecznej  
w powiecie nyskim za 2023 r. (załącznik nr 37).  
 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Ireneusz Szafraniec oznajmił,  
że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  
 
c) dyskusja, 
 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  
 
d) przyjęcie informacji. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcie informacji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa 
Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, 
Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Joanna Burska 
 
NIEOBECNI (2) 
Piotr Bobak, Paweł Nakonieczny 
 
W wyniku głosowania Rada przyjęła przedmiotową informację.  
 
11. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
rok 2023, 
 
a) przedstawienie sprawozdania, 
 
Starosta Daniel Palimąka prezentując sprawozdanie (załącznik nr 38 ) zwrócił uwagę, że, nie jest 
obfite, ponieważ współpraca była naprawdę mała, jeśli chodzi o organizacje pozarządowe.  
Są jednak zamierzenia, aby to zmienić, więc następny dokument za rok pewnie będzie bardziej 
obszerny i z każdym rokiem będzie obszerniejszy.  
W dalszej części wystąpienia oznajmił, że planowane są konkursy dla organizacji 
pozarządowych, czyli OSP, LZS, oraz przygotowania do budżetu obywatelskiego. Z chwilą gdy 



przystąpimy do tych prac, chciałby, aby każda komisja zapoznała się i wyraziła swoją opinię,  
w jakim zakresie mamy tą partycypację społeczną oddać mieszkańcom.. 
 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw – Ireneusz Szafraniec oznajmił, że kierowana przez 
niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przez nia Komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie  
 
c) dyskusja 
 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  
 
d) przyjęcie informacji. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcie sprawozdania.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa 
Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, 
Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór 
 
NIEOBECNI (3) 
Piotr Bobak, Joanna Burska, Paweł Nakonieczny 
 
W wyniku głosowania Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie.  
 
12. Informacja na temat gospodarowania mieniem Powiatu za 2023 r. 
 
a) przedstawienie informacji, 
 
Starosta Daniel Palimąka oznajmił, że radni dostali materiały dotyczące tego punktu (załącznik 
nr 39). Były ona omawiane na komisjach. Są one konkretne, natomiast gdyby ktoś miał jakieś 
pytania to  odpowiedź oczywiście zostanie udzielona.  
 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 
Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Bożena Lewińska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przez nią Komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  
 



c) dyskusja, 
 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  
 
d) przyjęcie informacji. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcie informacji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa 
Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, 
Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór 
 
NIEOBECNI (3) 
 
Piotr Bobak, Joanna Burska, Paweł Nakonieczny 
 
W wyniku głosowania Rada przyjęła przedmiotową informację.  
 
13. Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Nyskiego za 2023 r. 
 
a) przedstawienie Raportu  
 
Starosta Daniel Palimąka zabierając głos zwrócił uwagę, że obecny Zarząd prosi o przyjęcie 
raportu (załącznik nr 40), który stworzył poprzedni Zarząd. Dodał, że w tym Raporcie nie 
zostało zmienione nic poza „literówkami” i dodaniem elementów, których tam ewidentnie 
brakowało. Jest to Raport za rok 2023. Obecny Zarząd ma inną wizję tego, jak raporty powinny 
wyglądać. Rozmawiał już na ten temat z Panią Naczelnik Wydziału Organizacyjno-Prawnego, 
która też ma swoje pomysły. Zostaną one radnym pokazane za rok.  
 
Natomiast w tym raporcie Zarząd nie chciał już nic mieszać, nie chciał robić takiego audytu czy 
raportu otwarcia. Taki raport zostanie przygotowany na wrzesień. Będzie on zawierał diagnozę 
stanu faktycznego, ale też pomysł na całą kadencję we wszystkich obszarach.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Jacek Kanarski oznajmił, że zgodnie z ustawą w Biuletynie Informacji 
Publicznej został zamieszczony Raport o Stanie Powiatu Nyskiego wraz z informacją  
o możliwości zgłaszania się mieszkańców do debaty nad raportem. Niestety nie odnotowano 
takich zgłoszeń.  
 
b) debata nad Raportem 
Wiceprzewodniczący Rady – Jarosław Figiel zabierając głos w sprawie raportu stwierdzi, że nie 
było zamiaru robienia specjalnego audytu i raportu otwarcia, jakichś nowych dokumentów bo 
szkoda na to czasu. Lepiej zająć się tym, co się będzie działo w przyszłości.  
Zwrócił następnie uwagę, że ewidentnie z tego Raportu wynika, że potrzeba jest aktualizacji 
niektórych strategii. Strategia, jeżeli chodzi o potrzeby społeczne naszych mieszkańców jest   
z 2012 r. Trudno, aby w 2012 r. ktoś mógł przewidzieć jakie będą potrzeby mieszkańców  



w 2023 r. Rzeczywistość wokół nas zmienia się tak dynamicznie, że trudno to wszystko 
przewidzieć. Więc tutaj aktualizacja jest niezbędna i z tego co wie są takie plany.  
W następnej kolejności odniósł się do sytuacji finansowej. Zwrócił uwagę, że w poprzedniej 
kadencji w roku 2019 zadłużenie powiatu wynosiło ponad 40 mln zł natomiast w 2023 prawie 
90 mln zł. 
Jeśli chodzi o drogi to w 2019 r. czyli w budżecie przygotowanym jeszcze przez Starostę  
Cz. Biłobrana była kwota w wys. 34 mln zł. Co roku ta kwota się zmniejszała. W 2023 r. wynosiła 
12 mln zł. Jest to trzykrotnie mniej. Do tego jeszcze należy uwzględnić wzrost cen, inflację, 
koszty realizacji inwestycji, itd. Zdaniem radnego jest to dramat i ma nadzieję,  
że obecna koalicja nie będzie tego kontynuować. Jednocześnie zaapelował, aby te działania 
zmierzały w zupełnie innym kierunku. 
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że  nie będzie odnosił się do treści Raportu, ale chciałby 
wskazać na nonsens i beznadziejność legislacji i tego aktu prawnego. Zdaniem radnego to jest 
idiotyzm i powinniśmy o tym mówić jako radni, obywatele, mieszkańcy tego kraju. Po pierwsze 
konsekwencją nieprzyjęcia tego raportu jest odwołanie Zarządu, który nie realizował zawartych 
w nim zadań w 2023. Druga sprawa dotyczy tego, że dokument nazywa się raportem, a zawiera 
informacje o działalności. Tymczasem powinien pokazywać jaki jest stan w obszarze 
bezpieczeństwa publicznego, zdrowia, edukacji itd. Z tego następnie mogą być wnioski,  
co zrobić, żeby tak nie było, jeśli jest źle. Ten raport tego nie zawiera. Czyli tak naprawdę nie 
daje nam tego bilansu otwarcia jako nowym radnym, żebyśmy zobaczyli, jak jest. Dopiero 
przygotowujemy taki dokument jak jest dzisiaj, jak było kiedyś, czy jest lepiej, czy jest gorzej  
i co zrobić, żeby było lepiej. Przedstawiony Raport nie zawiera konkluzji i trzeba to zmienić. 
Dodał, że Pani Naczelnik Wydziału powiedziała wprost, że norma prawna to jest norma. Przepis 
jest tak ogólny, że to Rada może narzucić Zarządowi, jaki Raport chce mieć, co on ma zawierać.  
I tutaj między innymi jest wniosek Komisji Budżetu, co powinien ten Raport w przyszłości 
zawierać. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Jacek Kanarski uzupełniając wypowiedź radnego Cz. Biłobrana 
stwierdził, że także jestem członkiem tej komisji i wnioskował o to, żeby jak najbardziej skupić 
się na stanie Powiatu, a tylko w minimalnej części, tyle, o ile obliguje nas ustawa do kwestii 
związanych z tym, co się wydarzyło w trakcie działalności. 
 
Radny Damian Wylężek stwierdził, że nie zgadza się z wypowiedzią Wiceprzewodniczącego 
jeżeli chodzi o inwestycje. Na przykład wydatki w zakresie dróg powiatowych, to jest blisko 45 
mln zł. W 2020 r. była to kwota 20 mln zł, a w 2023 r. 44 mln zł. Więc nie wydaje mu się, że to 
jest mało. 
 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Wiceprzewodniczący Zarządził głosowanie. 
 
c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie 
(załącznik nr 41), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa 
Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, 



Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Agnieszka Miler 
 
NIEOBECNI (3) 
Piotr Bobak, Joanna Burska, Paweł Nakonieczny 
 
W wyniku głosowania Rada udzieliła Zarządowi Powiatu wotum zaufania. 
  
14. Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2023 r. 
 
a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
Powiatu Nyskiego wraz z informacją o stanie mienia za 2023 r. (załącznik nr 42 i 43), 
 
Starosta Daniel Palimąka zwrócił uwagę, że analogicznie jak w poprzednim punkcie 
sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2023 jest pracą poprzedniego Zarządu. Patrząc przez 
pryzmat ustawy, a także założeń Regionalnej Izby Obrachunkowej, wszystko, co było  
w tym sprawozdaniu odpowiada w 100% wymogom. Oczywiście, kierunki wydatkowania 
pieniędzy, które wyznaczał poprzedni Zarząd, są dyskusyjne, w niektórych aspektach nawet 
bardzo. Jednakże nie to nam oceniać w tym punkcie. W tym punkcie należy wskazać, czy wydatki 
były zgodne z założeniami, jak bardzo od nich odbiegały. Dlatego też po analizie wspomnianych 
aspektów uważamy, że sprawozdanie należy przyjąć.  
Starosta zwrócił jednak uwagę, że, że jeśli chodzi o wydatki na drogi, to w roku 2023 to była to 
kwota około 12 mln zł. Natomiast w 2018 roku, kiedy poprzednia kadencja się kończyła, było to 
34 mln zł. I poprzednia kadencja zakontraktowała na rok 2019 kolejne 34 mln zł. 
Zwrócił też uwagę, że w latach 2014-2017 nie dopłacano do oświaty. Dopłata powstała  
w roku 2018 i później już było tylko gorzej. W poprzedniej kadencji podwoiło się również 
zadłużenie powiatu.  
 
b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o sprawozdaniu Zarządu Powiatu w Nysie z wykonania budżetu powiatu nyskiego  
za 2023 r., 
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu – Jacek Kanarski odczytał uchwałę numer S/16/2024  
z dnia 10 kwietnia 2024 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  
w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu nyskiego w 2023 r. (załącznik 
nr 44). 
 
c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej na temat wykonania budżetu Powiatu Nyskiego 
za 2023 r. oraz wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Janusz Zapiór odczytał opinię Komisji (załącznik nr 45). 
 
 
d) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie, 
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu – Jarosław Figiel odczytał uchwałę Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Opolu Nr A/9/2024  z dnia 15 maja 2024 r. w sprawie opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie (załącznik nr 46).  
 
e) dyskusja, 



 
Radny Damian Wylężek stwierdził, że biorąc pod uwagę, że wydatki na oświatę wynoszą 105 
mln zł, to fakt iż dopłacamy do oświaty 5 mln zł to nie jest dużo i uważam, że gdyby ten tryb 
pozostał, to byłoby całkiem dobrze. Zwrócił uwagę, że mamy wiele jednostek, bardzo dużo szkół 
w naszym powiecie. Nie mamy dzisiaj oczywiście takiej super sytuacji, jak za czasów Starosty 
Biłobrana kiedy na oświacie można było zarabiać, bo tych pieniędzy zostawało. Dzisiaj mamy 
zupełnie inną sprawę. Zaznaczył jednocześnie, że na oświacie nie można zarabiać, a niektóre 
decyzje są bardzo długofalowe. Więc to, że kiedyś było fajnie, to być może dzisiaj jest troszkę 
gorzej. Podsumowując stwierdził, że nie jest źle, a nawet uważa, że jest dobrze. 
 
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2023 r. (załącznik nr 47), 
 
Radny Czesław Biłobran odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy stwierdził, że nie mówił  
o zarabianiu, bo na oświacie, na służbie  zdrowia się nie zarabia. To są obszary świadczeń 
publicznych i to powinno być finansowane z podatków. Uważa jednak, że w obu przypadkach 
ciężar finansowania powinien wziąć na siebie Rząd, NFZ czy Minister Edukacji. Tutaj mamy 
określony podział środków, naszych podatków. Powinniśmy dopłacać do infrastruktury, np. 
budowy boisk, kompleksów sportowych i innych, bo to jest nasz obowiązek. Ale jeśli sfera 
rządowa łatwą ręką daje podwyżki i mówi, aby samorząd je sfinansował, to nam brakuje wtedy 
na autobusy, na chodniki, na poprawę infrastruktury medycznej. W niedługim czasie będzie 
problem ze „spłaszczaniem” wynagrodzeń w administracji.  
Kontynuując stwierdził, że kiedyś ten system był bardziej mobilny. Zarówno on jako Starosta,  
i jego poprzednik, zauważali zagrożenia. Dlatego oddano szkołę w Otmuchowie Burmistrzowi, 
zlikwidowano Biechów. Nam się czasami wydaje, że to musi być. Tymczasem świat się zmienia. 
Wchodzi sztuczna inteligencja, nauczanie zdalne itd. My musimy za tymi zmianami podążać. I nie 
było łatwo rozmawiać tu z nauczycielami, którzy stali w drzwiach, i protestowali, na sztandarach 
mieli napisane, wyrzucić Biłobrana. Nie było łatwo. Ale też mieliśmy na uwadze to, że trzeba 
utrzymać miejsca pracy, trzeba im dać szansę i tłumaczyłem. Moje dzieci, moje wnuki, mówią 
„dziadek my nie chcemy do małej szkoły, my chcemy do Nysy, do centrum edukacyjnego. Tam 
jest konkurencja, tam jest dużo młodzieży, tam są warunki, a dziadek nas chce wepchać do małej 
szkółki gdzieś tam i zrobić nam krzywdę. Świat idzie do przodu i my musimy niestety, wziąć ten 
ciężar na siebie i czasami się zastanowić, czy warto, czy da się. W Otmuchowie się dało i 
Burmistrz stworzył tam taki zespół gimnazjalno-licealny i to funkcjonuje. I tak można zrobić 
wszędzie, tylko trzeba chcieć, a nie wymagać tylko od pana Starosty, żeby był Dom Dziecka bez 
dzieci. 
 
Radny Przemysław Tetrak odnosząc się do wypowiedzi radnego Cz. Biłobrana stwierdził,  
że mają rozbieżną wizję. Zaznaczył, że dla niego rozwój to jest rozwój zarówno małych 
miejscowości jak i większych ośrodków i zamykanie szkół czy likwidowanie jakichkolwiek 
placówek na prowincji to zdecydowanie nie jest rozwój.  
Odnosząc się następnie do kwestii dopłacania do subwencji oświatowej stwierdził,  
że na szczęście Zarząd reprezentuje opcję, która dzisiaj rządzi w Polsce i liczy, że Starosta 
wykorzysta swoje kontakty i doprowadzi do tego, że subwencja zostanie w taki sposób 
zmodyfikowana, że już dopłacać do tego nie będzie.  
 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Wiceprzewodniczący Rady J. Kanarski zarządził 
głosowanie. 
  
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  
z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2023 r..  
 
Wyniki głosowania 



ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa 
Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, 
Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór 
 
NIEOBECNI (3) 
Piotr Bobak, Joanna Burska, Paweł Nakonieczny 
 
W wyniku glosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie  
z tytułu wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2023 r. (załącznik nr 48) 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie z tytułu 
wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2023 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa 
Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, 
Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór 
 
NIEOBECNI (3) 
Piotr Bobak, Joanna Burska, Paweł Nakonieczny 
 
W wyniku głosowania Rada Powiatu podjęła przedmiotową uchwałę, udzielając Zarządowi 
absolutorium z wykonania budżetu za 2023 r.  
 
15. Wolne wnioski, 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Jarosław Figiel zgłosił wniosek w sprawi powołania Młodzieżowej 
Rady Powiatu (załącznik nr 49). Poprosił o wsparcie przez Zarząd tej inicjatywy i przygotowanie 
materiałów, tj. uchwały, a także projektu, statutu Młodzieżowej Rady Powiatu. Zaznaczył,  
że powołanie takiej rady przede wszystkim wypełni oczekiwania ustawowe, które są zawarte  
w ustawie o samorządzie powiatowym, które nakładają na Radę Powiatu także propagowanie 
idei samorządowej. Po drugie, umożliwi młodym ludziom aktywny udział  
w pracach samorządu. Po trzecie, da możliwość radnym pozyskania opinii i oczekiwań tych 
młodych ludzi i odpowiedniego planowania działań w przyszłości.  
 
Jako kolejny zgłosił wniosek o utworzenie w Łambinowicach zamiejscowego Wydziału 
Komunikacji (załącznik nr 50). Podkreślił, że utworzenie takiego Wydziału pozwoli 
mieszkańcom gminy Łambinowice na sprawniejsze, bliższe, szybsze załatwianie spraw z zakresu 



Wydziału Komunikacji, ale także odciąży Wydział Komunikacji, który znajduje się w Starostwie  
w Nysie. 
 
Starosta Daniel Palimąka zabierając głos oznajmił, że jeśli chodzi o Młodzieżową Radę Powiatu 
to Zarząd przyjmuje ten wniosek i bierze się do pracy, żeby ta Rada powstała. Dodął, że liczy na 
wsparcie Wiceprzewodniczącego, jego sugestie, tak aby skonstruować taki regulamin, który da 
reprezentatywność w radzie wszystkim gminom 
 
Odnośnie drugiego wniosku odparł, że zostanie on przekazany do analizy i procedowania. 
 
16. Zamknięcie obrad. 
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady – Jacek Kanarski zamknął 
III sesje Rady Powiatu.  
 
 
 

  

 

 

 

 

 

  

 
Przygotował(a): 

 Zenon Wiszniewski 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


